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ningú de la planta local PÀG. 5
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El govern es mostra a favor del 
desmantellament de la instal·lació
Primer pas | Es crearà una comissió 
per estudiar com assolir l’objectiu

Plantilla | Els treballadors, decidits a 
lluitar pels seus llocs de feina  PÀG. 3

>FUTUR DE LA CIMENTERA

>  MESURA MUNICIPAL

L’Ajuntament perdrà la subvenció si no s’acaba dins del termini PÀG. 4

L’ampliació del Centre Cívic Can Cuiàs 
haurà d’estar enllestida a l’octubre 
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El servei s’adreçarà als 
joves de les famílies més 
vulnerables i es fi nançarà 
amb una aportació de 
‘la Caixa’  PÀG. 8
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ÈPOCA III

Open d’escacs
Gabriel del Río guanya 
per segona vegada PÀG. 20

El curs vinent hi haurà 
un menjador per a 
alumnes de secundària
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xLa Plataforma Antiincineració, satisfeta amb el posicionament consistorial

L’equip de govern, format per 
ICV-EUiA-E, ERC i Círculo 
Montcada, fi del a un dels punts 
de l’acord que van signar per 
formar el nou executiu, vol fer 
servir tots els mecanismes al seu 
abast per posar data de fi nalitza-
ció a la presència de la cimentera 
a Montcada i Reixac que, d’aquí 
a dos anys, arribarà al centenari. 
D’entrada, el que farà serà crear 
una comissió específi ca de treball 
on vol que hi siguin representats 
tots els grups municipals, la Ge-
neralitat, Lafarge, la plantilla i 
els veïns. 
“Tot i lamentar i entendre el 
neguit dels treballadors, es-
tem disposats a posar tots els 
impediments legals perquè 
l’empresa continuï amb la 
seva activitat entenent que no 
és compatible amb la millo-
ra de la qualitat de vida que 
volem per als montcadencs i 
montcadenques”, ha manifes-
tat l’alcaldessa, Laura Campos 
(ICV-EUiA-E), qui, acompanya-
da del president de l’Àrea Terri-
torial, Jordi Sánchez (ERC), i el 
regidor de Medi Ambient, Sergi 
Martín (Círculo), es va reunir el 
7 de juliol amb una representació 
de la plantilla. 

En aquesta trobada, el tripartit 
va traslladar al comitè d’em-
presa la seva voluntat de diàleg 
amb tots els agents implicats en 
la qüestió mantenint, això sí, 

l’objectiu que la cimentera marxi 
en un futur proper del municipi 
entenent que no pot  seguir de-
senvolupant la seva activitat a 
poc més de 100 metres del nucli 
de població més proper, format 
pels barris de Can Sant Joan i la 
Ribera. 
El control de les emissions de 
partícules contaminants i el so-
roll que genera la cimentera són 
dues de les problemàtiques so-
bre les quals el govern vol actuar 
amb contundència.

Oposició frontal. El posiciona-
ment del nou govern municipal 
ha indignat el comitè d’empresa 
de Lafarge, que no té intenció 
de formar part de cap comissió 
que aposti per tancar la planta, 
sinó per abordar el seu futur, que 
passa, en la seva opinió, per dur 
a terme actuacions destinades a 
millorar la convivència entre la 
fàbrica i l’entorn. 
“Parlar del desmantellament 
de la cimentera suposa, en la 
pràctica, deixar sense recur-
sos més de 300 famílies, entre 
llocs de feina directes i indirec-
tes”, ha manifestat la presidenta 
del comitè d’empresa, Conchi 
Jiménez, qui ha insistit que ac-
tualment s’estan complint escru-
polosament totes les normatives 
d’emissions i seguretat que esta-
bleix la llei. 
La representant sindical també 
ha convidat el nou govern a vi-
sitar les instal·lacions, ubicades 
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A PROP DEL CENTENARI
La cimentera, que es va instal·lar 
al peu del Turó de Montcada al 1917, 
aleshores amb el nom d’Asland, aviat 
complirà cent anys

VISIÓ DEL TRIPARTIT

El nou govern veu incompatible l’activitat 
de la planta amb la qualitat de vida del veïnat
L’executiu ha convidat els treballadors de la cimentera a formar part de la comissió de treball sobre el futur de la instal·lació
Pilar Abián/ Laura Grau | Redacció

Les noves forces que                 
governen han pactat fer 
accions per promoure  
el desmantellament    
de la cimentera

La Plataforma Antiincineració, 
que agrupa entitats i partits po-
lítics del municipi, celebra el 
posicionament del govern fa-
vorable al desmantellament de 
la cimentera Lafarge. “Veiem 
amb satisfacció el que està 
fent l’Ajuntament i li donem el 
nostre suport”, ha manifestat el 
portaveu del col·lectiu i president 
de l’AV Can Sant Joan, José Luis 
Conejero, tot afegint “ja era hora 
que el govern es posés al cos-
tat dels veïns en defensa de la 
seva salut”. La Plataforma sosté 
que Lafarge ha deixat de ser una 
cimentera per passar a ser una 
incineradora des que al 2010 
comencés a tractar residus com 

a combustible, procés que tècni-
cament es coneix com a valorit-
zació, i denuncia que en els da-
rrers mesos ha demanat permís 
a la Generalitat per cremar més 
tones de deixalles.

Nou plantejament. Si bé la Plata-
forma s’havia negat a participar 
en cap comissió de treball pro-
moguda o participada per Lafar-
ge, ara no descarta la possibilitat 
d’integrar-se a la que planteja fer 
el nou govern municipal per de-
batre el desmantellament de la 
planta. “Els grups de treball que 
s’havien fet fi ns ara no afronta-
ven el tancament sinó la conti-
nuïtat de la cimentera”, ha ar-

gumentat Conejero. El portaveu 
de la Plataforma també conside-
ra que la defensa dels llocs de 
feina que es podrien perdre no 
té prou pes enfront la protecció 
de la salut de les persones i que 
Lafarge utilitza la plantilla en fun-
ció dels seus interessos: “Està 
jugant amb els treballadors 
perquè, en el moment en què 
vulgui, els fara fora sense con-
templacions com fan moltes al-
tres empreses i amb arguments 
merament econòmics”.
La Plataforma, d’altra banda, orga-
nitzarà el proper més de novembre 
a Montcada i  Reixac la II Troba-
da Internacional contra la incine-
ració i el residu 0 | PA

Actualitat

El comitè d’empresa 
de Lafarge, indignat 
amb el posicionament 
del tripartit, defensa       
els llocs de feina
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L’estació de tren de Montcada Bifurcació i la C17 són les dues barreres que separen el perímetre de la cimentera del barri de Can Sant Joan

al peu del Turó de Montcada, 
perquè comprovi in situ les in-
versions que ha fet l’empresa en 
els darrers anys per adaptar-se a 
les normatives mediambientals. 

“Estem disposats a admetre 
més controls, a facilitar tota 
la informació que calgui sobre 
el funcionament de la planta 
i a fer d’intermediaris amb la 

direcció per obtenir qualsevol 
tipus d’informe però, en cap 
cas, negociarem el seu tanca-
ment o desmantellament”, ha 
afegit Jiménez.
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PÀG. 06

MEDI AMBIENT
Neix una nova plataforma 
ciutadana en defensa del 
Pla de Reixac

La PTJST 
celebra que 
es creï la 
comissió pel 
soterrament
Pilar Abián | Redacció

CENTRE CÍVIC DE CAN CUIÀS

L’Ajuntament tirarà endavant 
el projecte d’ampliació del Cen-
tre Cívic de Can Cuiàs aprovat 
per l’anterior govern municipal 
(PSC i CiU), que es fi nançarà 
amb una subvenció de la Diputa-
ció de 400.000 euros. El tripartit, 
format per ICV-EUiA-E, ERC 
i Círculo Montcada, ha pres la 
decisió després de l’assemblea 
veïnal que va convocar el 9 de ju-
liol a l’equipament municipal per 
obrir el debat a la ciutadania.
El govern va explicar als veïns 
que no es pot fer cap canvi en el 
projecte per manca de temps, ja 
que les obres han d’estar enlles-
tides a data de 31 d’octubre. Si 
els treballs no estan acabats dins 
del termini límit, el pressupost 
l’haurà d’assumir íntegrament 
l’Ajuntament. 

La licitació de les obres s’ha fet 
pública per la via d’urgència per 
tal d’agilitar els tràmits. “Exigi-
rem garanties a les empreses 
perquè compleixin la data 
màxima”, va dir el president de 
l’Àrea Territorial, Jordi Sánchez 
(ERC), qui va criticar el govern 

sociovergent “perquè no va fer 
un procés participatiu real du-
rant la seva redacció i va dila-
tar l’execució del projecte”.  En 
aquest sentit, Sánchez va remar-
car que la voluntat del nou exe-
cutiu és sotmetre tots els projec-
tes a la participació i el consens 
de la ciutadania.

Opinions confrontades. Les inter-
vencions dels representants de les 
entitats i dels veïns a la reunió 
van posar de manifest la divisió 
d’opinions a favor i en contra 
del projecte. El sentiment més 
generalitzat va ser el d’aprofi tar 
la subvenció i ampliar el centre 
cívic, tot i que el projecte no sigui 

el que haurien desitjat. Per la seva 
banda, els detractors de la inicia-
tiva consideren que Can Cuiàs té 
altres prioritats més urgents. “Es-
tem d’acord que el barri té pro-
blemes més importants, però la 
Diputació no ens permet utilit-

zar els diners en d’altres inici-
atives”, va explicar l’alcaldessa, 
Laura Campos (ICV-EUiA-E). 
Durant el període d’obres, el 
Centre Cívic romandrà tancat 
i, per tant, no es faran activitats 
fi ns al gener de l’any vinent. 

Sílvia Alquézar | Can Cuiàs

L’Ajuntament perdrà 
la subvenció de la 
Diputació de Barcelona 
si l’obra no està acabada 
dins del termini

 La remodelació permetrà guanyar una nova sala

La superfície actual del centre pas-
sarà de 554 m2 a tenir-ne 700 m2. 
L’ampliació es construirà al costat 
de l’actual auditori i permetrà gua-
nyar una nova sala polivalent i un 
espai on es traslladarà el bar i s’hi 
construiran nous lavabos i un ma-
gatzem. La nova sala, que també 
podrà utilitzar-se com a superfí-

cie polivalent i independent de la 
resta, es relacionarà amb l’exterior 
cap a la plaça per mitjà d’un tan-
cament de vidre. L’accés principal 
a l’edifi ci se seguirà realitzant pel 
porxo existent i el nou bar tindrà 
una nova entrada des de l’exterior 
que el permetrà funcionar de forma 
independent | SA

El nou govern decideix tirar endavant amb el projecte després d’un debat participatiu fet el 9 de juliol al barri 

L’Ajuntament ampliarà l’edifi ci, malgrat 
la urgència en l’execució dels treballs

A la reunió que es va fer al Centre Cívic, oberta al veïnat, van participar l’alcaldessa i els portaveus dels grups que formen el govern 
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Els representants de la Plata-
forma Tracte Just Soterrament 
Total celebren el compromís 
del govern local (ICV-EUiA-E, 
ERC i Círculo) per a la creació 
d’una Comissió que treballi 
pel projecte de soterrar l’R2 i 
confi en que estigui en marxa 
el proper mes de setembre. 
Aquesta, si més no, ha estat 
una de les primeres valoracions 
del col·lectiu després de la pri-
mera trobada mantinguda amb 
els representants del consistori 
el passat 3 de juliol. Segons ha 
avançat l’alcaldessa, Laura Cam-
pos (ICV-EUiA-E), la Comissió 
estarà integrada per represen-
tants de tots els grups polítics.

Calendari. La PTJST considera 
que els propers mesos poden 
ser decisius per a la reactivació 
del projecte. “Si hi ha un can-
vi polític al govern central i 
entren les forces que han de-
fensat fi ns ara el soterrament, 
les obres podrien començar 
abans del previst”, augura 
el portaveu del col·lectiu, Ra-
mon Bueno. El consistori i el 
col·lectiu ciutadà han coincidit 
en què la Comissió tingui una 
vessant política i una altra tèc-
nica. Amb l’objectiu de sumar 
més aliats a favor del soterra-
ment, la Plataforma ha sugge-
rit al govern local que treballi 
per implicar l’Ajuntament de 
Barcelona en el projecte.
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CONFLICTES LABORALS

General Cable no farà 
fora cap treballador de 
la planta montcadenca
Acciona retira la proposta d’acomiadaments a Nissan

El 14 empleats afectats per l’ex-
pedient de regulació d’ocupa-
ció a la planta montcadenca de 
General Cable mantindran els 
seus llocs de treball i la plantilla 
s’ampliarà amb 20 treballadors 
provinents de les plantes d’Abre-
ra i Manlleu, les més afectades 
de les tres que la multinacional 
de cables electrònics té a Cata-
lunya. El president del comitè 
d’empresa local, Ismael Serrano, 
considera que és un bon acord 
“perquè no només mantenim 
la plantilla completa sinó que 
l’augmentem amb 20 places 
més, de les quals podran bene-
fi ciar-se companys de les altres 
plantes”. L’acord va ser ratifi cat 
de forma unànime per l’assem-
blea de treballadors.
L’ERO anunciat per la direc-
ció afectava inicialment 289 
empleats,  xifra que després de 
les negociacions s’ha reduït a 

196. Fins al 20 de juliol, els em-
pleats de General Cable podran 
acollir-se a una baixa voluntària 
a canvi de cobrar 45 dies per any 
treballat, amb un màxim de 40 
mensualitats i una paga linial de 
6.000 euros. També ha incentius 
per als més grans de 57 anys. 

Acciona. Els representants sin-
dicals i la direcció d’Acciona 
Facility Services, l’empresa en-
carregada de la logística a las 
plantes de Nissan de Montcada 
i Zona Franca, van arribar a un 
principi d’acord el 15 de juliol–
amb la mediació de l’Adminis-
tració–, que impedirà l’acomia-
dament de 138 treballadors 
anunciat per l’empresa –25 dels 
quals treballen als magatzems 
de Montcada. Segons l’acord, 
els treballadors de Nissan que 
queden alliberats temporalment 
de la línia de producció a causa 
dels canvis que s’hi han fet per 

fabricar el nou vehicle, no assu-
miran les tasques de carretoners 
que fan els empleats d’Acciona, 
sinó que se’ls aplicarà la borsa de 
fl exibilitat horària i, en cas que 

sigui necessari, un expedient de 
suspensió temporal complemen-
tat per l’empresa amb un 15% 
del salari. CCOO d’Indústria de 
Catalunya destaca que “aquest 

acord no hauria estat possible 
sense la unió i determinació 
dels treballadors d’Acciona, 
que hauran de ratifi car el prin-
cipi d’acord”.

Laura Grau | Redacció

La III Marxa contra l’atur lliura les seves reivindicacions a l’Ajuntament
La III Marxa contra l’atur, organitzada pel Fòrum contra la Pobresa amb el suport de CCOO, va passar el 6 
de juliol per Montcada i Reixac. Representants de la comitiva van ser rebuts a l’Ajuntament per una dele-
gació encapçalada per l’alcaldessa, Laura Campos (ICV-EUiA-E), i integrada per representants dels altres 
dos grups que també són al govern local, ERC i Círculo. “Demanem a l’Ajuntament que no apliqui la re-
forma laboral als seus treballadors ni tampoc ho facin les empreses subcontractades pel consistori”, va 
reclamar en nom dels manifestants Diosdado Toledano, qui va sol·licitar al govern municipal que faci tot el 
possible per lluitar contra la pobresa energètica i per aconseguir la implementació de la renda mínima ciu-
tadana. La Marxa també reivindicava la revalorització de les pensions i fi xar la jornada laboral en 30 hores 
setmanals sense reducció de salaris. La delegació municipal es va comprometre a tirar endavant polítiques 
socials per ajudar els col·lectius més desafavorits incidint en els pensionistes i els aturats, entre d’altres. 
“Recollim les vostres peticions, com ara la creació d’un consell per a la gent gran, i ens comprometem 
a treballar per una societat més justa”, va dir l’alcaldessa. L’Ajuntament va facilitar els manifestats el dinar 
i les instal·lacions de l’INS La Ribera per poder descansar. La Marxa va cloure el dia 9, a Barcelona | SA

L’equip de govern s’ha compro-
mès amb la Federació d’Asso-
ciacions de Veïns de Montcada 
i Reixac (Favmir) a estudiar la 
reobertura del servei d’urgències 
nocturnes al municipi. En una 
reunió feta el 13 de juliol, l’al-
caldessa, l’ecosocialista Laura 
Campos, i els portaveus d’ICV-
EUiA-E, Óscar Gil; d’ERC, Jor-
di Sánchez, i de Círculo Montca-
da, Ana Ballesta, han assenyalat 
que aquesta és una de les prio-
ritats ja marcades a l’acord d’in-
vestidura i que a fi nal de setem-
bre presentaran un estudi sobre 
el cost econòmic que implicaria 
obrir el servei a càrrec del con-
sistori. La decisió fi nal, però, es 
prendria en el marc d’un procés 
participatiu durant l’elaboració 
dels pressupostos del 2016.
Així mateix, l’equip de govern 
ha traslladat a la Favmir la vo-
luntat d’anar plegats per exigir la 
reobertura del servei nocturn da-
vant la Generalitat. Amb aquest 
objectiu, els representants de les 

tres forces s’han compromès 
a demanar una reunió urgent 
amb el Departament de Salut 
per tractar la qüestió.
La voluntat d’implicació del 
govern ha satisfet els agents 
veïnals. “Entenem que l’Ajun-
tament no és qui té les com-
petències en aquest àmbit, 
però és important que es posi 
al costat dels veïns i, sobretot, 
que doni compliment a la 
moció que es va aprovar per 
unanimitat al juny del 2012”, 
ha manifestat el president de la 
Favmir, Antonio Cera. L’acord 
referit expressava el compromís 
de reclamar al govern autonò-
mic el restabliment del servei.

Constància. Tot just ara es com-
pleixen quatre anys del tancament 
de les urgències a la nit, temps en 
què la Favmir ha liderat la protes-
ta ciutadana més llarga i constant 
que s’ha fet fi ns ara al municipi, 
amb manifestacions setmanals i 
tancaments al CAP reclamant el 

servei. Les protestes, interrompu-
des arran les eleccions municipals, 
es reprenien en el moment de tan-
car aquesta edició, el 16 de juliol, 
amb una concentració a la qual 
assistien l’alcaldessa i membres de 
l’executiu. 
Les mobilitzacions podrien con-
tinuar a partir del setembre, tot i 
que la periodicitat podria variar, 
segons ha indicat Cera: “Portem 
quatre anys centrats a recla-
mar les urgències i hi ha altres 
qüestions que també demanen 
la nostra atenció i esforç com 
són els impostos sobre el trans-
port públic i l’aigua, el futur de 
Lafarge, la construcció del nou 
institut i la política municipal 
de subvencions”.

Pilar Abián | Redacció

El govern local atén les 
demandes de la Favmir
Es faran un estudi per valorar la possibilitat d’assumir 
el cost i un procés participatiu per prendre la decisió fi nal

URGÈNCIES NOCTURNES

Amb motiu del tercer any de mobilitzacions, la Favmir va organitzar una cercavila reivindicativa pel centre del nucli urbà
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Amb el nom de Salvem el Pla de 
Reixac-Rocamora-Polvorines, 
un grup de veïns de Mas Duran 
vol promoure que aquest gran 
pulmó verd de l’àrea metropoli-
tana sigui declarat zona natural 
protegida, incloent-t’hi el Parc 
de la Llacuna. Des de fa mesos, 
el col·lectiu reclama més vigi-
lància i manteniment en aquest 
sector de Mas Rampinyo que, 
a causa de la seva gran exten-
sió, és objecte d’abocaments de 
residus, caça furtiva i el pas de 
vehicles, que malmeten la fau-
na i la fl ora de l’espai. 
També ha denunciat el mal es-
tat en què van quedar els ter-
renys de l’Incasòl on es fa cada 
any la festa del Rocío, amb 
abocaments d’aigües residuals, 
perforacions al sòl per muntar 
les casetes i abandonament de 
tot tipus de deixalles. El passat 
mes de juny l’Ajuntament ja va 
obrir un expedient sanciona-

dor a l’entitat organitzadora, la 
FECAC, per aquests fets irre-
gulars i va obligar-la a netejar 
els terrenys, on encara queden 
restes de la celebració, segons 
denuncien els veïns, que van 
retirar plàstics, vidres i altres 
residus abandonats. 
El grup, d’altra banda, ha creat  
una pàgina de facebook per 
donar a conèixer la bellesa pai-
satgística de l’indret i els seus 
valors ecològics i denunciar les 
agressions constants a que està 
sotmès amb l’objectiu d’impli-
car-hi autoritats i ciutadans.

Visita. Una representació del 
govern municipal va fer el 9 
de juliol una visita a la zona 
de la mà d’un dels promotors 
de Salvem el Pla de Reixac, 
Francisco Javier Mateo. La 
delegació local estava formada 
pel regidor de Medi Ambient, 
Sergi Martín (Círculo), i el tèc-
nic, Roger Bartra; la regidora 

de Serveis Generals, Montse 
Ribera (ERC) i la regidora de 
Planifi cació i Estratègia, Jéssica 
Segovia (ICV-EUiA-E). La vi-
sita també va comptar amb el 
regidor de Medi Ambient de 
Ripollet –municipi confrontant 
amb la zona–, Ramiro Moldes 
(Decidim Ripollet), i represen-
tants de l’associació de fauna 
meditèrrania Faumed. 
Sergi Martín ha manifestat la 
voluntat de coor dinar esforços 
amb Ripollet i amb la resta de 
municipis afectats per crear un 
pla estratègic de preservació;  
fer actuacions preventives per 
evitar els abocaments, com tan-
car alguns camins, i replantejar 
la continuïtat de la romeria a 
Montcada. Pel que fa al parc de 
la Llacuna, que presenta un estat 
molt degradat, l’edilha anunciat 
que es reposarà el mobiliari tren-
cat i l’enllumenat i s’estudiarà 
algun sistema de vigilància per 
evitar actuacions incíviques.

Laura Grau | Mas Duran

Salvem el Pla de Reixac proposa que 
el sector es declari zona protegida
El col·lectiu exposa al govern municipal les principals agressions que afecten el territori

ESPAI NATURAL

Regidors i un tècnic municipal de Medi Ambient van participar a la visita que va organitzar la Plataforma Salvem el Pla de Reixac el 9 de juliol

EUiA i Comunistes de Cata-
lunya van reinaugurar el 3 de 
juliol el seu local de carrer Mon-
tiu amb el nom d’Espai Roig de 
Montcada i Reixac. “Volem que 
sigui un espai de confl uència de 
lluites, mobilitzacions i somnis 
d’entitats i col·lectius popu-
lars”, va explicar el coordinador 
local d’EUiA, Òscar Gil, durant 
l’acte, que també va comptar 
amb la presència del coordina-
dor d’EUiA i diputat al Congrès, 
Joan Josep Nuet, i l’eurodiputat 
de la Izquierda Plural, Javier 
Couso. 
Nuet va recordar que el local va 
ser inaugurat per primera vega-

da fa 16 anys, coincidint amb 
la pèrdua de les eleccions mu-
nicipals per part de la coalició 
d’esquerres. “Curiosament la 
reinauguració coincideix amb 
la recuperació de l’Alcaldia de 
l’Ajuntament”, va assenyalar el 
diputat, qui també va agrair la 
tasca feta durant tot aquest temps 
per militants i simpatitzants. 
Couso va cloure l’acte felicitant 
EUiA per haver aconseguit el 
lideratge del consistori i va fer 
una crida a la unitat popular: 
“S’obre una etapa il·lusionant 
en què podem donar-li la volta 
a moltes situacions d’injustícia 
que afecten els treballadors i 
treballadores d’aquest país”. 

POLÍTICA

EUiA i Comunistes de 
Catalunya reinauguren 
el local com a Espai Roig
Assisteixen a l’acte el diputat Nuet i l’eurodiputat Javier Couso

Laura Grau | Montcada
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Javier Couso, durant la seva intervenció, acompanyat de Joan Josep Nuet i el regidor Óscar Gil

La CUP Montcada ha fet públic 
un comunicat on critica el que 
considera “privilegis associats” a 
la representació de l’Ajuntament. 
La formació explica en la nota que 
el seu regidor, Gonzalo García, ha 
renunciat a la plaça de pàrquing 
a l’Ajuntament que s’assigna als 
edils i va sortejar les dues invitaci-

ons per a la cerimònia als Premis 
Esportius 2015 entre diverses per-
sones que volien assistir-hi. “Les 
renúncies i propostes en aquest 
sentit van encaminades a apro-
fundir en la radicalitat demo-
cràtica pròpia de la nostra for-
mació anticapitalista, sent una 
part important del nostre pro-
grama”, argumenta el partit.

La CUP, crítica amb els 
‘privilegis’ dels regidors
El partit, amb un regidor a l’oposició, no vol cap avantatge

Sílvia Alquézar | Redacció
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anuncis gratuïts                             
Tel. 935 726 474  
 ae: som@laveu.cat

Lloguer. Oportunitat, per canvi de do-
micili. Pis de 90 m2 (amb 3 habitacions 
i 2 banys), a Mas Rampinyo. Preu: 650 
euros. Tel. 654 788 360.  
Classes particulars.  Mestra de pri-
mària fa classes de repàs i recuperació 
durant l’estiu. Tel. 650 020 287 (Mar).
Busco trabajo. De vigilante de seguri-
dad, pintor o jardinería. Con experien-
cia acreditada. Tel. 692 560 296.
Oferta laboral. Estàs motivat per as-
sessorar, recomanar, comercialitzar i 
sobretot per guanyar diners? A Bonna-
vita busquem comercials per treballar. 
Truca al 935 753 737 i informa’t.

David Gerbolés (C’s) i Joan Carles Paredes (CiU) 
representaran els seus partits al Consell Comarcal
Gerbolés, portaveu del grup municipal de C’s a l’Ajuntament, serà 
un dels quatre representants que tindrà el seu partit al Consell Co-
marcal del Vallès Occidental tot i considerar que aquest ens su-
pramunicipal hauria de desaparèixer. “Nosaltres som partidaris 
d’eliminar els consells comarcals i mancomunar els serveis a tra-
vés dels ajuntaments, per estalviar”, ha dit. Paredes, per la seva 
banda, repetirà presència al Consell on hi va estar durant l’anterior 
mandat, essent un dels 6 representants que tindrà CiU | PA
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INSTAL·LACIONS DE LIDL
L’empresa presenta el projecte per 
ampliar la seva superfície logística

L’empresa Lidl ha presentat a l’Ajuntament la fu-
tura ampliació de les seves instal·lacions logísti-
ques al municipi. L’alcaldessa, Laura Campos, i 
els presidents de l’Àrea Urbanística, Jordi Sán-
chez (ERC), de l’Àrea Econòmica, Óscar Gil (ICV-
EUiA-E), i de l’Àrea Social (Círculo Montcada), 
Ana Ballesta, van rebre el 14 de juliol al consistori 
el director regional de Lidl de Catalunya, Albert 
Lavín, i amb el gerent d’Inmobles de Barcelona, 
Jordi Massó, per conèixer el projecte i les línies 
d’expansió de la cadena de supermercats aleman-
ya. Actualment, la companyia compta amb més 
de 45.000 m2  de superfície logística al polígon la 
Granja i els seus plans de creixement preveuen 

incorporar uns 30.000 metres més. L’Ajuntament 
ha valorat positivament la proposta de Lidl que 
també s’ha compromès a col·laborar activament 
amb el Banc d’Aliments de Cáritas al municipi i 
amb el Menjador Social de l’Alzina. El 24 de ju-
liol els representants del consistori visitaran les 
instal·lacions de l’empresa, on treballen 600 per-
sones, per conèixer in situ l’ampliació proposada. 
En l’actualitat, Lidl compta amb 95 establiments a 
Catalunya del total de 535 que té a Espanya | PA

La Comissió Territorial d’Urbanisme 
(CTU) de l’àmbit metropolità de 
Barcelona ha donat llum verda 
a l’inici del planejament del nou 
centre d’acollida d’animals de 
companyia, que es construirà en 
una superfi cie de 22 hectàrees 
al terme municipal de Montcada 
entre el cementiri de Collserola i 
l’autopista C-58. El nou recinte ha 
d’allotjar els animals abandonats 
de Barcelona i Montcada, fruit 
del conveni de col·laboració entre 
ambdues localitats. D’acord amb 
els canvis de planejament, el sòl 
a ocupar seguirà sent no urbanit-
zable, però el 68% es qualifi carà 
com a parc forestal, el 26% com 
a equipament i el 6% restant com 
a vialitat | SA

.....També és notícia......................................

Anul·lada la parada 
de bus de Vallençana 
per les obres del vial

La companyia gairebé duplicarà l’espai que té al 
polígon la Granja passant dels 45.000 m2 als 75.000

Modifi cacions de 
planejament per  
construir el centre 
d’acollida d’animals

La parada d’autobús situada a la 
carretera de Vallençana, prop de 
la intersecció amb la carretera de 
la Roca, en sentit Badalona, s’ha 
anul·lat temporalment fi ns que fi -
nalitzin les obres de construcció 
de la nova rotonda que connectarà 
les dues carreteres. La parada, que 
està ubicada a l’àmbit d’actuació, 
no es tornarà a posar en servei fi ns 
a principi d’octubre | LR

PREVENCIÓ
Intervenció a les clavegueres i a les escoles 
per combatre el mosquit tigre i l’autòcton 

Aquest mes de juliol la Regidoria de Salut Pública ha con-
tractat un nou tractament a clavegueres i escoles per acabar 
amb les larves del mosquit tigre i l’autòcton. La intervenció 
s’ha fet arran un un estudi encarregat a la Diputació sobre 
la presència d’aquests insectes a la ciutat. A diferència de 
campanyes anteriors, enguany el tractament que s’aplica 
és més efectiu i es farà tant ara com als mesos d’agost i 
setembre, per tal d’eliminar o minimitzar la presència de 
mosquits als centres escolars i a espais de la via pública 
durant els mesos de màxima activitat reproductiva. L’onada 
de calor de les darreres setmanes, d’altra banda, està con-
tribuïnt a la reducció de les larves a la xarxa de clavegueram 
ja que l’aigua s’evapora a les reixes de la via pública. Cal 
recordar que, per tal de minimitzar la presència dels mos-
quits als domicilis, és necessari revisar els espais exteriors 
perquè no s’acumuli aigua durant 5 dies o més a objectes 
com plats per recollir l’aigua dels testos, mobiliari de jardí, 
dipòsits d’aigua, etc | PA PI
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Un agent de la Policia 
local, condemnat per 
falsifi car el currículum
Un policia local, P.C.M, que va 
arribar al grau de caporal a Mont-
cada i Reixac falsifi cant tot tipus 
de títols –des del d’Enginyeria 
fi ns al nivell de català o el permís 
de conduir–, ha estat condemnat 
a un any i tres mesos de presó. 
Tot i que els fets van succeir fa 
més de 10 anys, el judici s’ha 
celebrat aquest mes de juliol. 
Com no té antecedents penals, 
l’agent no anirà a la presó, però 
no podrà exercir mai cap càrrec a 
l’administració pública | LR

Salut Pública contracta enguany un nou tractament més efectiu

Anar caminant des de Montcada 
fi ns a la Meridiana –al punt on 
enguany es farà l’acte central de 
l’Assemblea Nacional Catalana 
(ANC) amb motiu de l’11 de se-
tembre– és una de les activitats 
que organitzarà la secció local 
del col·lectiu la propera Diada. 
L’Assemblea també prepara una 
revetlla popular la nit del dia 10 
a la plaça de l’Església que in-
clouria cinema a la fresca amb 
la projecció de la pel·lícula Fénix 
11 23 dirigida pel Joel Joan i Ser-
gi Lara i protagonitzada per Eric 
Bertran, qui ha estat convidat a 
assistir-hi. A partir de l’1 de set-
embre l’Assemblea farà diversos 
actes per difondre el programa 
de l’11s | PA

L’ANC organitzarà 
l’11 de setembre una 
marxa fi ns a Barcelona

Acte de Montcada 
Transparència 
al Casal El Brot
El col·lectiu, que aposta per la trans-
parència de les administracions i la 
participació i implicació de la ciuta-
dania en la gestió pública, organitza 
el 17 de juliol, a les 19.30h, un acte 
al Casal El Brot (Carretera Vella, 52). 
Està prevista la projecció d’un au-
diovisual, la intervenció dels repre-
sentants del col·lectiu a Montcada i  
les preguntes dels assistents | LR
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SELECTIVITAT 
El 99% dels alumnes de Montcada 
aprova els exàmens d’accés 
als estudis universitaris

a 

L’Ajuntament posarà en marxa a 
principi del curs vinent diverses 
iniciatives socials en l’àmbit edu-
catiu per ajudar les famílies amb 
menys recursos econòmics. El 
consistori té previst fer un men-
jador per a alumnes d’ESO grà-
cies a un acord de col·laboració 
amb  l’Obra Social ‘la Caixa’, 
que aportarà 25.000 euros. El 
projecte es va presentar el 13 
de juliol a l’Ajuntament amb la 
presència del director de la Zona 
Vallès Sud de ‘la Caixa’, Manel 
Trias; l’alcaldessa, Laura Cam-
pos (ICV-EUiA-E); el primer 
tinent d’alcalde, Jordi Sánchez 
(ERC); la presidenta de l’Àrea 
Social, Ana Ballesta, i la regidora 
de Serveis Socials, Mar Sempere, 
totes dues de Círculo Montcada. 

L’objectiu de la iniciativa és ga-
rantir el dinar als nois i noies 
que passen a l’ESO i que durant 
l’etapa de primària ja gaudien 
d’una beca de menjador. “La 
mesura ens permetrà seguir 
atenent aquests joves, que se-
ran derivats des de Serveis 

Socials”, va explicar Sempere, 
qui va afegir que els usuaris hau-
ran de pagar un euro diari. Per 
la seva banda, el representant 
de ‘la Caixa’ va destacar que 
aquesta iniciativa “és un nou 
projecte que s’inclou en les ac-
cions per donar resposta a les 
emergències socials”, va dir Tri-
as. L’entitat bancària col·labora 
amb altres programes municipals 
com el menjador social l’Alzina i 
també dóna suport a diverses ini-
ciatives locals de caràcter social. 

L’espai. Abans de començar el 
pròxim curs, l’Ajuntament condi-
cionarà un local –la ubicació del 
qual encara està per determi-
nar–, on se serviran els menús 
d’una empresa de càtering. El 
menjador funcionarà els 177 dies 
lectius del curs escolar i  inclourà 
també el monitoratge a càrrec de 
dues persones durant dues hores 
diàries. Campos ha avançat que 
la intenció de l’equip de govern 
és donar continuïtat al projecte a 
partir del curs 2016-17. “Ho hem 
d’acabar de concretar però, si 
disposem de l’espai adequat, 
les famílies podrien demanar 
les beques de menjador del 
Consell Comarcal”, va comen-
tar l’edil, una possibilitat que ara 
no existeix perquè els instituts 
públics de Montcada no ofereix-
en el servei de menjador. 

Sílvia Alquézar | Montcada 

SERVEIS SOCIALS

La iniciativa es posarà en marxa el curs vinent gràcies a una subvenció de l’Obra Social ‘la Caixa’ per un import de 25.000 €

L’Ajuntament obrirà un menjador per a 
alumnes de secundària amb pocs recursos

Les autoritats municipals amb els representants de ‘la Caixa’ a la ciutat durant la presentació del projecte del menjador per a secundària
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El consistori crea beques de menjador per a les escoles bressol
L’Ajuntament ha introduït alguns 
canvis a la convocatòria d’ajuts 
per a les famílies de la xarxa d’es-
coles bressol municipals, que té 
com a principals novetats la cre-
ació de beques de menjador i 
l’increment dels llindars màxims 
dels barems econòmics amb 
l’objectiu que es puguin benefi -
ciar més persones. Fins al curs 
passat, les famílies només podi-
en sol·licitar els ajuts d’escolarit-
zació, que atorgava la Regidoria 
d’Educació, mentre que Serveis 

Socials s’encarregava de conce-
dir un ajut complementari en el 
cas que es detectés que alguna 
família no podia assumir el cost 
del menjador. A partir d’ara, les 
famílies podran demanar els dos 
tipus de beques, que es gestio-
naran des d’Educació. La boni-
fi cació prevista per a l’ajut d’es-
colarització serà de 80 euros, 
que equival al 44% de la quota 
mensual, mentre que la subven-
ció per al menjador serà de 63 
euros, que suposarà la meitat 

de la despesa de cada mes. Els 
nous criteris es van aprovar a la 
junta de govern del 30 de juny 
i ara resten pendents de ratifi -
cació al Ple de juliol, que tindrà 
lloc el dia 23. Les escoles bres-
sol han informat les famílies de 
les noves bases, que es poden 
consultar al web montcada.cat, 
ja que sempre s’havien sol·licitat 
coincidint amb la formalització 
de la matrícula. La data límit per 
presentar les sol·licituds acaba el 
17 de juliol  | SA

El servei atendrà 
una trentena de 
joves derivats des de 
Serveis Socials
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Els menjadors socials l’Alzina, al 
Centre Cívic de Terra Nostra, i el 
Caliu, en un local del carrer Boga-
tell, mantindran el servei durant 
tot l’estiu per atendre els usuaris 
ja que, com diuen les campanyes 
de Creu Roja, ‘La fam no fa va-
cances’. Els dos projectes  soli-
daris continuen a ple rendiment 
quan es compleixen dos anys de 
la seva posada en marxa.
L’Alzina, una iniciativa municipal 
que gestiona Creu Roja de Mont-
cada, atén 32 persones cada dia, 
de dilluns a dissabte, gràcies a 
la col·laboració d’una trentena 
de voluntaris, que han servit al 
voltant de 16.400 menús des del 
juny del 2013. “En molts casos 
també els donem els sopars i 
els àpats del diumenge”, co-
menta el responsable de l’ofi cina 
local de l’ong, César Martínez, 
qui explica que també es fa su-
port personal i emocional als usu-
aris i se’ls facilita productes d’hi-
giene personal, roba i bugaderia, 

entre d’altres. Per la seva banda, 
el Caliu, amb una quarantena de 
voluntaris, continua fent una mit-
jana de 20 àpats diaris dos dies 
a la setmana. També reforça la 
dieta amb entrepans per al sopar 

i altres aliments com sucs, pasta, 
llet i galetes. La coordinadora, 
Judith Recasens, destaca que el 
servei vol ser sobretot “un espai 
d’acollida on les persones notin 
el caliu dels altres i no se sentin 

jutjades”. D’altra banda, gràcies 
a la solidaritat de veïns i empre-
ses, el col·lectiu ha aconseguit 
una nevera industrial per conser-
var els aliments i poder oferir un 
millor servei.

Alguns dels voluntaris del menjador social El Caliu, que al mes de juny va complir dos anys de funcionament en un local del carrer Bogatell

El Caliu i l’Alzina no faran vacances a 
l’agost per seguir atenent els usuaris
Les dues iniciatives continuen a ple rendiment coincidint amb el seu segon aniversari en funcionament

MENJADORS SOCIALS

L. Grau/S. Alquézar | Redacció
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La Regidoria de Serveis So-
cials repetirà l’experiència de 
l’any passat per atendre du-
rant el mes d’agost els infants 
de famílies amb pocs recursos 
econòmics. Per assegurar que 
tinguin garantit l’àpat del mig-
dia, l’Ajuntament organitzarà 
enguany la segona edició del 
casal d’estiu a l’escola El Turó, 
adreçat a una quarantena de 
nois i noies d’entre 3 i 16 anys, 
que vindran derivats des del 
departament municipal. 

Propostes variades. Les activitats 
es faran de dilluns a divendres, 
d’11 a 15.30h, entre el 3 i el 28 
d’agost. Hi ha previst fer ta-
llers, manualitats, esports i sor-
tides, a més d’anar un matí a 
la piscina municipal per refres-
car-se i suportar millor les altes 
temperatures. La iniciativa es 
fi nancia també aquest any amb 
una aportació de la Fundació 
Probitas. L’Ajuntament ha de-
cidit tornar a oferir el servei 
perquè l’experiència de l’any 
passat va ser tot un èxit. 

Casal d’estiu 
per als infants 
de les famílies 
més vulnerables
Sílvia Alquézar | Redacció
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Els infants i joves de Montcada 
disposen d’una àmplia oferta 
d’activitats, que complementa la 
que ofereix l’Ajuntament, per pas-
sar l’estiu més divertit. La canalla 
pot escollir entre propostes molt 
variades organitzades per diverses 
escoles de ball, teatre, dansa, an-
glès i pintura de la ciutat, que fan 
casals d’estiu relacionats amb les 
seves disciplines. 
Enguany, s’ha estrenat en aquest 
terreny l’escola de ball i teatre 
Grisdance, que ha dissenyat una 
iniciativa on les protagonistes 
són les arts escèniques. Els petits 
munten escenes teatrals, trebal-
len la improvisació, graven vio-
declips, s’endinsen en el món de 
la màgia i aprenen a ballar hip-
hop i zumba, a més de fer excur-
sions i classes i rutes de patinatge 
amb el suport del Club Ròl·ler 
Can Cuiàs.
Per als qui els agraden més les 
arts plàstiques, l’Escola d’Art La 
Taca ofereix un casal on l’objectiu 
és descobrir el món de l’art i les 
seves capacitats artístiques. Sota 
un mateix eix temàtic que varia 
cada setmana, els participants 
treballen els processos creatius 
i diferents tècniques i estils. Els 
dimecres fan una sortida per visi-

tar algun museu que prèviament 
han treballat a l’aula.

Més propostes. D’altres, en canvi, 
prefereixen millorar el seu nivell 
d’anglès i participar en la propos-
ta que fan l’acadèmia d’idiomes 
April i l’escola de ball Jym’s. El 
programa d’activitats, que es fan 
majoritàriament en aquest idioma, 
inclou diferents modalitats de ball, 
tallers de cuina, manualitats, 
teatre, sortides i, fi ns i tot, una 
acampada nocturna. 
Un altre dels casals d’estiu és el 
que organitza l’Escola de Dansa 
Eva Nieto, que té per objectiu 
fomentar la dansa i les arts es-
cèniques. Els participants fan les 
disciplines que s’imparteixen du-
rant tot l’any –clàssica, jazz i hip-
hop–, a més d’altres activitats com 
teatre musical, videoclips, ritmes 
llatins coreogràfi cs, balls de saló, 
zumba, maquillatge i sortides. 
Gràcies a una col·laboració amb 
l’acadèmia Kids & us, algunes de 
classes s’imparteixen en anglès.
Malgrat la varietat de casals 
d’estiu, l’objectiu de totes les 
propostes és que els petits i joves 
s’ho passin bé i aprenguin valors 
com el respecte, l’harmonia, la 
solidaritat i el treball en grup. 
Els responsables de les escoles 

coincideixen a destacar que el 
més gratifi cant és veure marxar 
la canalla amb un somriure a la 
cara desitjant tornar l’endemà.

Una àmplia oferta de 
propostes per passar 
l’estiu més divertit

EDUCACIÓ EN EL LLEURE

Diverses escoles de teatre, ball, dansa, pintura i anglès 
organitzen casals d’estiu relacionats amb les seves disciplines

Sílvia Alquézar | Redacció

Unes nenes del Casal de l’Escola de Dansa Eva Nieto fent un joc amb globus d’aigua

Els infants del Casal d’estiu de l’Escola Grisdance van fer una sortida amb patins en línia fi ns a la platja de la Mar Bella, a Barcelona
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El Casal de l’Escola d’Art La Taca va fer una sortida al Museu de Ciències Naturals de Barcelona perquè a classe havien treballat els animals
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El Casal d’estiu de les acadèmies April i Jym’s fan servir l’anglès com a llengua vehicular de les seves activitats, que són molt variades
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BONS RESULTATS 
A LA SELECTIVITAT
El 99% dels alumnes 
de Montcada 
ha superat les 
proves d’accés a la 
universitat

ACTIVITAT EDUCATIVA
El programa ‘Viu el Besòs’ incrementa aquest curs el 
nombre d’alumnes participants, amb 5.209 estudiants

Els resultats dels alumnes locals han estat excel·lents, ja que no-
més un jove ha suspès la selectivitat dels 116 que es van presentar. 
D’altra banda, Alejandro Caravaca, de La Salle –a la foto de la dreta, 
i Andreu Gámez, de l’INS Montserrat Miró, han aconseguit la distin-
ció de la Generalitat als alumnes que han obtingut a la fase general 
de les proves una nota igual o superior a 9 punts. Caravaca va treu-
re un 9’2 i el curs vinent es matricularà a la carrera de Pedagogia. 
Per la seva banda, Gámez va aconseguir un 9’05 a la selectivitat i 
començarà els estudis de Ciències Biomèdiques. L’acte de lliura-
ment de les Distincions serà el dia 28 al Palau de Congressos | SA 

El programa ‘Viu el Besòs’, organitzat pel Consorci en Defensa del 
Besòs, ha comptat enguany amb l’assistència de 5.209 alumnes pro-
cedents dels 23 municipis de la conca del riu, uns 200 més que el 
curs passat. A Montcada, l’escola El Viver de Can Sant Joan ha partici-
pat a l’activitat ‘Rius de conte’, adreçada a alumnes d’infantil. L’objec-
tiu és donar a conèixer el riu i el seu entorn entre la població escolar 
“perquè aprenguin a estimar-lo i respectar-lo”, ha indicat el president 
del Consorci, Sergi Mongote. ‘Viu el Besòs’ es va posar en marxa el 
curs 1995-96  | SA

Es fa públic el veredicte 
del primer concurs de 
microrelats 8 de març

Montcada Ràdio ha obert al juliol el termini 
per rebre propostes de nous programes 

.....també és notícia..................................

‘Ausencia’, de Susana Álvarez 
(Montcada i Reixac); ‘El món 
capgirat’, d’Estefanía García 
(Montcada i Reixac) i ‘Suelta’, de 
Miquel Ángel Flores (Sabadell), 
són les tres obres guanyadores 
de la primera edició del Concurs 
de microrelats 8 de març, convo-
cat per la Regidoria de Polítiques 
d’Igualtat i el Consell de Dones 
de Montcada i Reixac. L’objec-
tiu del certamen era que des 
de la creació literària es fessin 
propostes de sensibilització so-
bre els drets de les dones, amb 
temàtica sobre la lluita personal 
o col·lectiva en aquest àmbit. Els 
premis consisteixen en 150 euros 
per a cadascuna de les persones 
guanyadores, l’edició d’un tríptic 
que es repartirà als centres edu-
catius del municipi i la publicació 
dels microrelats guanyadors al 
periòdic La Veu de Montcada. El 
certamen ha comptat amb la par-
ticipació de 21 obres, la majoria 
de les quals parlen de situacions 
de violència de gènere | SA  
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Montcada Ràdio i www.montcadaradio.com han obert el termini 
per rebre propostes de programes radiofònics de cara a la pro-
pera temporada. La convocatòria s’adreça a particulars, entitats 
o associacions que tinguin interès pel món de la ràdio i vulguin 
participar-hi amb un programa de creació pròpia sobre temàtica 
diversa. Les propostes es poden enviar durant el mes de juliol al 
correu electrònic som@laveu.cat, fent constar el lema ‘proposta 
per a Montcada Ràdio’, un breu resum del contingut i els objectius 
del programa i les dades de la persona responsable per poder-hi 
contactar. A la foto, el periodista Jesús Abad, director del programa 
‘El fanalet’, que continuarà la temporada vinent a la graella | SA 



12 2a quinzena | Juliol-Agost 2015

En recuerdo de Loli
Con este escrito queremos agradecer 
a Loli Berenguel la dedicación que 
tuvo  durante su vida por y para el 
barrio de Terra Nostra. El 13 de julio 
y de forma inesperada nos dejó una 
gran persona, madre, abuela, amiga, 
vecina, mujer... 
Loli ha estado durante años y hasta 
su último momento involucrada en el 
movimiento asociativo. Todavía tenía 
muchas cosas por enseñarnos sobre 
las tradiciones perdidas con el paso 
del tiempo, por ejemplo, el nombre 
de los cabezudos.
Loli, nunca olvidaremos tu implica-
ción, tus ganas de ayudar y de co-
laborar. Te vamos a echar mucho de 
menos, pero tendremos presente tu 
eterna sonrisa. Hasta siempre.

AV Terra Nostra
Grup de Dones

Terra Nostra
******************************

Ens pocs dies ens han deixat dues 
de les nostres fans incondicionals, 
Paquita Muñoz i Loli Berenguel. Tant 

per la seva personalitat com per la 
seva predisposició a fer coses pel 
barri, ambdues han estat un referent 
a Terra Nostra. La Paquita tenia un 
do especial per a les manualitats i du-
rant anys va ensenyar les usuàries del 
Centre Cívic l’Alzina a fer tota mena 
de creacions. I la Loli era l’ànima del 
Casal, la primera a arribar cada tarda 
i l’última a marxar, sempre disposada 
a col·laborar en les activitats que s’hi 
feien, membre de l’AV i també de la 
Comissió de festes.
En nom del grup de teatre Els Titelles, 
sempre tindreu reservada la primera 
fi la als nostres cors.

Grup Els titelles
Terra Nostra

Réplica
Referente al escrito realizado en La 
Veu de la 1ª quincena de julio por 
Manuel Gómez “Zapatero”, perte-
neciente a la comisión de fi estas de 
Can Sant Joan, quisiera indicar mi 
malestar. Estoy cansado de que va-
loréis siempre a los mismos amigos 

por su trabajo y colaboración (grupos 
nombrados así como Antonios, Ra-
fas, etc). También entiendo que, por 
favores políticos, para esta persona 
sea muy importante el que la seño-
ra alcaldesa le quite un “hierro” de 
la plaza Bosque y le dé mil gracias. 
Por favor, es vergonzoso, porque a 
todos los que hemos participado en 
esta comisión de fi estas nos debéis 
respeto y una justa valoración. Estoy 
cansado de que cada año haya escri-
tos como éste, en La Veu, Facebook 
y demás. Se ha de trabajar en una AV 
por la vecindad, independientemen-
te de la ideología política a la que se 
pertenezca. 
Para las próximas fi estas de Can Sant 
Joan, dudo mucho de nuestra par-
ticipación con el 3X3 de baloncesto 
y aliento al resto de entidades como 
el Casal de la Mina, JYM’S, petanca, 
particulares y a algún colectivo al 
que me pueda dejar, a que también 
se lo piensen. Las entidades no es-
tamos para estar al lado de ningún 
partido político, como hace la AV, si 

no para que nos ayuden a realizar ac-
tividades. Todos, sí todos, ponemos 
nuestro granito de arena para que las 
fi estas sean un éxito. Por eso digo 
ahora que nosotros somos “Maribe-
les” en homenaje a Maribel Castillo, 
una persona olvidada por esta comi-
sión de fi estas, fallecida hace más de 
diez meses, a quien muchos vecinos 
le preguntaban “¿Maribel por qué si-
empre participas en actos de estas 
fi estas?” y ella contestaba: “No lo 
hago por ellos, porque posiblemente 
no se lo merecen, si no por mi bar-
rio”. ¡Cuánta razón tenía!, ¡No os lo 
merecéis! Tampoco entiendo que se 
le falte el respeto a un trabajador, por 
muy mal que os caiga. Sr. Gómez no 
está usted a la altura y posiblemente 
la AV tampoco, por permitirlo.

Jorge Álvarez
Can Sant Joan 

Fe d’errates
A l’edició anterior vam identifi car errònia-

ment la regidora d’ICV-EUiA-E Jéssica Sego-

via amb el logo de Círculo Montcada.

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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>Editorial
Cimentera
Un cop més torna es torna a 
obrir el debat sobre el futur de 
la cimentera al municipi. El 
nou govern municipal conside-
ra que la planta  –que va camí 
d’arribar al centenari, el proper 
2017– està més que amortitza-
da i vol començar a preparar el 
terreny per al seu desmantella-
ment. El camí cap a aquest ob-
jectiu, però, estarà ple d’esculls. 
El primer, la pressió que faran 
tant la direcció de la factoria 
com els propis treballadors. 
La multinacional, òbviament 
en defensa dels seus interes-
sos econòmics i els empleats, 
per mantenir el lloc de feina. 
Però tampoc hem d’oblidar 
que l’activitat de la cimente-
ra compta amb l’autorització 
de la Generalitat que és la 
que la va instar a adaptar les 
instal·lacions per cremar resi-
dus. El govern afronta, doncs, 
una batalla desigual tot i que 
amb un argument de pes, la 
defensa de la salut i la qualitat 
de vida dels ciutadans.

La propera edició de 
‘La Veu’, el 18 de setembre
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Portaveus municipals
laveu.cat/latevaveu

Opinions dels grups polítics amb representació al Ple

M. Carmen Porro Óscar Gil David Gerbolés

D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als portaveus municipals, cada grup disposa d’aquest espai mensual per referir-se a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès públic municipal. 
Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de basar-se en el respecte mutu, s’evitarà la confron-
tació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot. 

Noves formes de fer política?

Tant ICV com EUiA no es poden entendre 
sense conèixer la història de la lluita de la 
classe treballadora a Catalunya. La nostra ac-
ció política, per tant, ha de ser coherent amb 
el que som. Sentim com a nostres les lluites 
contra els ERO plantejats a General Cable i 
a Nissan. Són nostres perquè no entenem la 
política sense l’acció sindical, ni l’acció sindi-
cal sense la política. Les sentim nostres per-
què la veu dels i les treballadores en defensa 
dels drets de totes i tots és també la nostra 
veu. Més que mai, és necessària la l’acció 
sindical marcadament de classe.
El nou govern municipal dóna suport a les rei-
vindicacions dels treballadors de General Ca-
ble i de Nissan. Sosté la lluita d’aquells treba-
lladors que no claudiquen i que, en solidaritat 
amb els seus companys, arrisquen també els 
seus llocs de treball.
Reconeixem també la perseverança de la Marxa 
d’aturats. Cal no resignar-se i mantenir la pres-
sió al carrer i a la institució per la renda mínima, 
contra la pobresa energètica i per la reducció 
de la jornada laboral sense rebaixa de sou. Ells, 
els que dirigeixen l’economia des de fora dels 
governs, tenen molt clar a quina classe perta-
nyen. Per això és important que la gent que 
som de classe treballadora siguem conscients 
de qui és qui i on cal situar la línia. 

Defensem la classe treballadora

Como hemos dejado claro en varias ocasiones, 
desde C’s reconocemos el duro trabajo que tiene 
por delante el nuevo equipo de gobierno y ha-
remos una oposición responsable, apoyándole 
en las decisiones que sean buenas para el con-
junto de los ciudadanos. Pero también creemos 
que no podemos seguir mirando al pasado y a 
la mala herencia que se recibe y sí afrontar con 
ilusión y energía positiva el futuro más inmedia-
to. El Ayuntamiento está en una complicada si-
tuación y, como reconoció hace poco tiempo la 
anterior alcaldesa socialista condenada por pre-
varicación, María Elena Pérez, deberá afrontar 
el pago de 30 millones de euros en expropiaci-
ones, lo que signifi ca tener hipotecadas las cu-
entas municipales, además de otras herencias 
nada benefi ciosas. Pero todo esto era conocido 
y es por ello que el actual equipo de gobierno 
no puede seguir recordando lo recibido y sí re-
mangarse y aportar soluciones y otra forma de 
hacer política (no sólo vale con frases hechas y 
buenas intenciones). Hay que bajar a la arena y 
C’s tendrá en ese punto un papel fundamental, 
que jugaremos con sentido común y altura de 
miras. En los temas importantes no queremos 
ser espectadores sino protagonistas de los mis-
mos, sin mayor intención que la de velar por los 
intereses de los montcadenses que nos pagan 
el sueldo. Miremos al futuro.

Miremos al futuro

ICV-EUiA-E, ERC i Circulo Montcada no sem-
bla que aplicaran les tant anhelades i predi-
cades, per ells mateixos, noves formes de fer 
política.L’organització del nou govern format 
per aquestes forces és el primer gran incom-
pliment i aquesta no proporcionarà l’estabili-
tat necessària pel bé del municipi.
S’ha defi nit un nou cartipàs com si fos un mer 
repartiment de cadires, cosa força irrespon-
sable ja que només obeeix a les aspiracions 
i interessos partidistes de les forces que inte-
gren el govern, més que als interessos i a la 
governabilitat del municipi.
Des de l’agrupació socialista i des del grup 
municipal considerem que aquest incompli-
ment electoral resulta doblement greu pel 
fet que, tant dedicacions com assignacions 
parcials, s’hagin ampliat a la totalitat dels 
membres del Govern local i incrementat la 
dedicació a barems molt per sobre dels del 
govern anterior. 
És un argument fal·laç l’emprat en la rebaixa 
dels sous de dedicacions exclusives, quan 
s’incrementen pels barems baixos i mitjans i 
es fa palès el mercadeig en què les “noves 
forces renovadores de les formes de fer polí-
tica” han entrat.

Portem un mes al govern, un mes en el que ens 
hem pogut cohesionar com a equip de govern, 
hem aprofi tat per conèixer els nostres equips, 
hem pogut començar a escoltar les justes i sovint 
urgents reclamacions que tothom ens vol expo-
sar. Un mes intens on ja hem pogut demostrar 
la nostra voluntat de canviar les formes de go-
vernar: rebaixant-nos els sous fi ns aconseguir un 
estalvi anual de 110.000 euros; obrint processos 
participatius en les decisions que ja s’han pres; 
implementant espais on escoltar els veïns; comp-
tant amb l’oposició, les entitats, la ciutadania…
Som un nou equip de govern jove, cohesionat, 
amb il·lusió i ganes de treballar, que sabem que 
la ciutadania ha volgut una nova forma de gover-
nar oberta, transparent i participativa. Ens hem 
posat al seu servei. Però amb això no n’hi haurà 
prou. Els ciutadans necessiten respostes a les 
problemàtiques que no s’han sabut resoldre 
fi ns ara. Contaminació, atur i desigualtats, aboca-
ments als espais naturals, manca de cohesió als 
barris, il·legalitats urbanístiques, endeutament 
i hipoteques per culpa de les expropiacions... 
Ara toca posar el bé comú i l’interès col·lectiu per 
davant dels interessos particulars i les divisions 
partidistes. S’acosten les vacances, que aprofi -
tarem per continuar aprenent i enfortint-nos de 
cara a donar respostes i aconseguir que les no-
ves formes de governar donin resultats.

El bé comú, per davant de tot

Sergi Martín Joan Carles Paredes Gonzalo Garcia

Pirmeres passes

Montcada, a l’igual que tots els municipis del 
nostre país, el dia 27 de setembre viurà un 
dia de màxima expressió sobre el seu futur 
polític. Un dia on començarem a escriure 
el futur de la justícia social, de la solidaritat, 
cohesió i com no també del nostre fi nança-
ment, educació, sanitat i tot el que conforma 
un país sobirà d´ell mateix. I Montcada també 
té la seva veu a fer-se sentir. Una veu expres-
sada per mitja de les entitats i partits polítics 
sobiranistes, però també per mitjà dels milers 
de persones que, a nivell individual, lluiten 
cada dia per fer una Montcada millor i un 
país millor.
Millorar Montcada també es millorar Catalu-
nya. I sols mirant endavant podrem avançar 
i, és per això, que esperem que l’Ajuntament 
en aquest moment també estigui a l’alçada 
de les circumstàncies i posi tots els mitjans 
i facilitats a les entitats per tal de poder fer 
arribar al poble les seves propostes per una 
Catalunya Independent. 
Ens juguem el futur de Catalunya i tots hem 
d´estar a l´alçada, cadascú en el seu paper i 
tots amb un únic objectiu. Esperem que en 
aquesta recta fi nal no falli ningú i aconseguim 
la fi ta més alta que com a país sempre hem 
somiat, la nostra independència.

Montcada també!

Mentre alguns i algunes de nosaltres gaudirem 
d’uns dies de descans, d’altres continuaran pa-
tint per omplir un plat a taula, per garantir 3 àpats 
al dia o patint per si a l’endemà tindran un sostre 
per refugiar-se. Aquest és el cas de la gent que 
continua vivint a les barraques del Turó o a qual-
sevol dels altres assentaments de barraquisme 
de Montcada i Reixac. Segurament, que durant 
tot l’estiu hi haurà infants que passaran fam, 
amb el problema afegit que les beques menja-
dor, durant aquests mesos, fi nalitzen.
La pobresa extrema, encara que estigui invisi-
bilitzada, cada dia que passa, augmenta. Lluny 
d’estar sortint de la crisi, l’anomenat “4rt món” 
comença a aparèixer amb foça i augmenta el 
volum de persones que viuen desprotegides, 
marginades i amb totes les condicions per estar 
en perill d’exclusió social. Des de la CUP creiem 
que toca posar en marxa mecanismes que ga-
ranteixin el compliment dels drets humans més 
elementals i cal fer-ho, principalment, des dels 
ens locals i mitjançant valors de solidaritat. Invisi-
bilitzar la pobresa no ajuda a millorar la situació, 
només serveix per eludir les responsabilitats de 
les administracions. Mentiríem si diguéssim que 
tenim la solució a curt termini, però s’ha de tre-
ballar per enfortir les polítiques socials i comen-
çar a fer camí en generar un ferm compromís 
per capgirar la situació. Bon estiu a tothom.

Estiu amarg

Han passat pocs dies des que el nou equip 
de govern s’ha posat a treballar, però ja hem 
posat en marxa una sèrie d’iniciatives adre-
çades a intentar solucionar demandes que 
la ciutadania reclama des de fa molts anys. 
Ens hem reunit amb la Plataforma Tracte Just 
Soterrament Total per parlar sobre la línia de 
treball de la Comissió  del Soterrament. Tam-
bé amb representants de la FAVMIR, com-
prometent-nos a fer un estudi del cost de la 
reobertura de les urgències nocturnes, on la 
ciutadania decidirà si s´inclou als pressupos-
tos de 2016. S’ha engegat una comissió de 
treball per parlar del desmantellament de La-
farge, ja que aquesta activitat és incompatible 
amb una millora de la qualitat de vida dels 
montcadencs. Es posarà en marxa un pla 
estratègic de preservació del Pla de Reixac 
i el parc de la Llacuna.amb l´objectiu de que 
sigui un espai protegit. S´ha aconseguit que 
l’empresa Lidl es comprometi a col·laborar 
amb el Banc d’Aliments de Càritas al munici-
pi i amb el Menjador Social de l’Alzina. També 
s´ampliaran les ajudes a les beques menjador 
per les escoles bressols i se’n crearan de no-
ves per a alumnes de secundària. En defi niti-
va, hem posat en marxa la maquinària munici-
pal per afrontar amb responsabilitat i fermesa 
els grans reptes que té Montcada i Reixac.

Pasado un mes desde la constitución del nuevo 
Ayuntamiento de Montcada, seguimos expec-
tantes a la espera de conocer cuáles serán las 
políticas a seguir por el nuevo gobierno. Nada se 
sabe al respecto, lo único el reparto de cargos y 
sueldos. Y al Partido Popular nos preocupa qué 
medidas piensan tomar porque las pocas infor-
maciones que hay, apuntan hacia un posible 
cierre de la fábrica Asland. Ya veremos cómo 
acaba pero de momento consideramos un tanto 
frívolo el anuncio hecho una calurosa tarde de 
verano sin demasiada información más allá de 
la demagogia preelectoral. Frívolo también por 
cuanto pone en riesgo el puesto de trabajo de 
decenas y decenas de familias de Montcada. 
Que quede claro que el PP somos los primeros 
interesados en que cualquier industria de nues-
tra ciudad produzca en condiciones mediam-
bientales y sanitarias óptimas para el conjunto 
de los ciudadanos. Pero no comulgamos con 
ciertos discursos irresponsables de este gobier-
no que es el popurrí de la izquierda más radical 
de Montcada. Por eso, queremos saber qué 
piensan hacer, demasiados problemas tienen 
las familias y las pequeñas y medianas empre-
sas de Montcada para que el nuevo gobierno se 
dedique a destruir, en lugar de construir. Nece-
sitamos un gobierno unido y cohesionado para 
que trabaje por el bien común.

Seguimos sin noticias

Jordi Sánchez

Eva García
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Agenda
laveu.cat/agenda

Inscripcions als cursos 
i tallers municipals

Ple municipal 
de juliol

DEL 14 AL 30 DE SETEMBRE 23 DE JULIOL, 19.30H
SALA DE PLENS DE LA CASA DE LA VILA

17j l divendres
Xerrada. Sobre transparència i bon go-
vern. Hora: 19.30h. Lloc: Casal Popular El 
Brot. Organitza: Montcada Transparència.

Celebració. Festa Major de Gallecs fi ns al 
25 de juliol. Inclou la I Setmana del Medi 
Sostenible (veure pàgina 18).

21j l divendres
Inauguració. De l’exposició ‘Sentiments’, 
d’Amàlia Jiménez. Hora: 19.30h. Lloc: 
Casa de la Vila.

23j l dijous
Reunió. Del Ple municipal en la sessió 
ordinària de juliol. Hora: 19.30h. Lloc: 
Sala de plens de la Casa de la Vila.

1s l dimarts
Inici. Inscripcions a les activitats de 
l’IME. Lloc: Ofi cines de l’IME al Mont-
cada Aqua.

4s l divendres
Inauguració. Festa Major de Terra Nos-
tra. Hora: 18.30h. Lloc: Casino de Terra 
Nostra. Organitza: AV de Terra Nostra i 
diverses entitats (veure la programació 
completa en aquesta pàgina).

8s l dimarts
Inauguració. Exposició ‘Realisme con-
temporani’, de l’artista montcadenc Pau 
Marinel·lo. Hora: 19.30h. Lloc: Auditori 
Municipal.

10s l dijous
Inauguració. De l’exposició ‘Fuck You 

Voyeur’, de DS León. Hora: 19.30h. 

Lloc: Casa de la Vila.

14s l dilluns
Inici. Inscripcions als cursos i tallers 

dels equipaments municipals i centres 

cívics (veure pàgina 2).

15s l dimarts
Inauguració. Exposició col·lectiva del 

curs de pintura del Casal de Gent Gran 

Casa de la Mina. Hora: 19.30h. Lloc: 

Kursaal.

Ajuntament 935 726 474
Ambulàncies 061
Sanitat Respon 902 111 444

Mossos d’Esquadra 088-112
Policia Local 092
Policia Nacional 935 642 450
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Sentiments, d’Amàlia Jiménez
21 de juliol, 19.30h

sala 
principal

EXPOSICIÓ
SENSACIONS, de Diego Invernón
Fins al 8 de setembre
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PAU MARINEL·LO
El pintor montcadenc farà la seva 
primera exposició a Montcada

L’Agrupació Fotogràfi ca de Mont-
cada i Reixac (Afotmir) ha tornat 
a ser considerada per segon any 
consecutiu com la millor entitat 
fotogràfi ca del IV Saló Interna-
cional de Fotografi a Le Catalan 
2015 que organitza l’Associació 
Fotogràfi ca de Perpinyà-Cultura 
a Catalunya. El jurat atorga 
aquest reconeixement a l’entitat 
que aconsegueix una valoració 
més alta, sumant els punts dels 
cinc autors més ben situats en les 
diferents modalitats. El certamen 
es va celebrar a fi nal de juny a la 
ciutat francesa amb la participa-
ció de 648 autors de més de 200 
clubs de fotografi a de 61 països 
d’arreu del món.

Premis. La fotografi a amb una 
puntua ció més alta dels 12 autors 
de l’Afotmir que s’hi han presen-
tat ha estat la de Cristina Serra 
en la modalitat de tema lliure en 
blanc i negre, amb l’obra ‘Ara-
nyoners’, una natura morta de 
gran delicadesa que el jurat ha pre-
miat. Txema Lacunza ha sumat 
els mateixos punts que Serra amb 

dues fotografi es també premia-
des: ‘Kike i el seu acordió’ –en 
la modalitat de tema lliure en co-
lor– i ‘Claustre de Saint Michel’ 
–en la modalitat de patrimoni de 
la Unesco. Joan Mimó ha rebut 
un premi en la temàtica sobre la 
dona amb una imatge en color 
titulada ‘Escola bressol’; Cosme 
Oriol,  ha resultat guardonat a la 
secció de tema lliure en blanc i 
negre, amb l’obra ‘Pont del pe-
troli’ –presa a Badalona– i Luis 
Leandro Serrano, el cinquè au-
tor, no ha aconseguit premi, però 
sí els punts que faltaven per as-
solir la xifra més alta d’entre tots 
els clubs, 61 punts.
 
Valoració. Cosme Oriol, president 
de l’Afotmir, s’ha mostrat orgu-
llós de la nova fi ta aconseguida 
“ja que suposa un gran prestigi 
i ens confi rma a la zona alta del 
rànquing de la Federació Inter-
nacional de Fotografi a”. Totes 
les obres premiades i selecciona-
des s’exposaran properament a 
Vilafranca de Confl ent, una de 
les poblacions que patrocina el 
certamen. D’altra banda, l’Afot-
mir prepara una nova edició de 
les classes de fotografi a bàsica i 
avançada que imparteix a la seva 
seu, el Centre Cívic Antigues 
Escoles de Mas Rampinyo, en 
el marc de l’oferta de cursos i ta-
llers de la Regidoria de Cultura i 
Patrimoni.

Laura Grau | Redacció

L’Afotmir revalida el títol de millor 
entitat fotogràfi ca a ‘Le catalan’
Els socis Txema Lacunza, Cristina Serra, Joan Mimó i Cosme Oriol resulten premiats en diferents modalitats

IV SALÓ INTERNACIONAL DE FOTOGRAFIA DE PERPINYÀ El catàleg de 
les biblioteques 
ja té versió per 
a mòbils
Les biblioteques de Montca-
da (l’Elisenda i la de Can Sant 
Joan) han posat a disposició dels 
seus usuaris la versió mòbil del 
Catàleg Aladí. Es tracta d’una 
interfície dissenyada i programa-
da expressament per a telèfons 
intel·ligents, d’ús senzill, ràpid i 
àgil. El catàleg mòbil és similar, 
pel que fa a funcionament, a la 
versió per a ordinadors i es pot 
accedir des del navegador web 
de qualsevol dispositiu iOS, An-
droid, Windows Phone o Blac-
kBerry OS. A partir d’ara, des 
del mòbil personal, es podran 
fer cerques al catàleg, consultar 
la disponibilitat dels documents 
i gestionar préstecs i reserves 
des de qualsevol lloc.

Nova aplicació. Aquesta millora 
se suma a les de l’aplicació mòbil 
de la Xarxa de Biblioteques Mu-
nicipals (XBM), que des del pas-
sat gener permet la mobilització 
del carnet, és a dir, incorpora el 
document a l’app i, per tant, els 
usuaris que se la descarreguin 
ja no cal que el duguin a sobre 
en format paper. El carnet de 
l’usuari  es mostra a la pantalla 
del mòbil i el lector de codi de 
barres el llegeix directament. 
També pot cercar les bibliote-
ques més properes, mitjançant 
la geolocalització i consultar les 
activitats programades, fi ltrades 
per data, tipus, municipi i biblio-
teca. L’aplicació dóna l’opció de 
veure les biblioteques al mapa i 
guardar les activitats i els equi-
paments preferits | LR

‘Kike i el seu acordió’ s’ha endut un dels premis en la modalitat de temàtica lliure en color
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‘Aranyoners’ ha resultat premiada a la modalitat de temàtica lliure en blanc i negre
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El certamen es va 
celebrar a fi nal de juny 
amb la partipació de 
més de 200 entitats de 
61 països del món
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Més de 200 persones van assistir al concert que va fer el cantautor 
montcadenc Pere Mercader el divendres 10 de juliol a la plaça de l’Es-
glésia per presentar el seu primer treball ‘Llumins’, editat l’any passat. 
“Va ser molt emocionant cantar els temes per primer cop a Mont-
cada amb l’ajuda de la meva banda,  tot i que estava molt nerviós 
perquè estic acostumat a tocar el teclat en públic amb Itaca Band, 
però quan cantes et despulles molt més”, ha explicat l’artista, qui ha 
destacat la tasca que ha suposat per als músics reinterpretar els temes 
per fer-ne una versió més senzilla pensada per als concerts en directe. 
“Estem experimentant amb sonoritats noves que segur que portaran 
a una evolució del projecte”, ha afegit Mercader | LG

Un total de 25 persones, la 
majoria alumnes i exalumnes 
de l’Institut Montserrat Miró i 
també estudiants d’arqueo logia 
de la Universitat de Barcelona 
(UB), van prendre part en la 
quinzena campanya d’excava-
cions al jaciment ibèric de Les 
Maleses que va organitzar el 
Museu Municipal del 6 al 17 de 
juliol. Enguany la intervenció 
s’ha centrat a unir la zona ex-
cavada als anys vuitanta amb la 
que s’ha treballat en les últimes 
campanyes, on es va localitzar 

un recinte d’activitats rituals. 
Donada la gran extensió de ter-
reny a netejar i desbrossar, un 
total de 110 m2, no va ser fi ns 
al 14 de juliol que els voluntaris 
van arribar als nivells arqueo-
lògics. 

Resultats. Una de les directo-
res de la campanya, Mercedes 
Duran, ha assenyalat que s’ha 
trobat abundant material cerà-
mic i que s’ha documentat part 
del mur exterior de la vessant 
de Sant Fost, “però, de mo-
ment, no podem avançar cap 

nova conclusió”. Una de les 
novetats tecnològiques que s’ha 
incorporat a la campanya és la 
fotografi a aèria del poblat per 
mitjà de drones (aparells aeris 
no tripulats), que han permès 
obtenir imatges inè dites. El 
Museu Municipal presentarà 
al febrer els resultats de l’ac-
tuació, que ha comptat amb el 
suport econòmic del Consorci 
de la Serralada de Marina, els 
ajuntaments de Montcada i 
Sant Fost de Campcentelles i el 
CASB (Consortium for Advan-
ced Studies in Barcelona).

Laura Grau | Redacció

LES MALESES

Un total de 25 voluntaris participen 
a la campanya d’excavacions 2015
El poblat ibèric ha estat fotografi at per primera vegada des del cel per un drone 

El gruix de l’equip de voluntaris està format per alumnes i exalumnes de l’institut Montserrat, que han estrenat samarretes editades per l’Ajuntament
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> 200 persones al concert de Pere Mercader

Els ballarins i coreògrafs Cristian Soto i Toni Leyva (a la imatge, amb 
el trofeu) van guanyar el concurs ‘Choreographer of the year’, que va 
acollir el Teatre Municipal l’11 de juliol. El certamen de hip-hop el van 
organitzar el coreògraf Duke Andreu i el seu soci, Patxi Loperena, que 
es van mostrar satisfets de l’esdeveniment, amb una sala gairebé ple-
na d’espectadors. Un jurat professional va valorar les 8 propostes fi na-
listes, que van comptar amb un centenar de ballarins | LG

> Soto & Leyva guanyen el concurs de hip-hop
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El Teatre Municipal 
de Montcada i Reixac 
acollirà durant tres 
dies –del 24 al 26 de 
juliol– els assajos del 
concert ‘Classic 80’s 
Hits’, que s’estrenarà 
al Palau de la Música 
de Barcelona el 27 de juliol (20.30h) i es representarà també els dies 
19, 25 i 31 d’agost. Com a contrapartida a la cessió de la sala,  la 
companyia actuarà a l’equipament de Pla d’en Coll dintre de la pro-
gramació d’espectacles de la Regidoria de Cultura i Patrimoni per a 
la temporada vinent. Aquest intercanvi s’emmarca en un conveni de 
col·laboració entre l’Ajuntament i la productora barcelonina Bohemias. 
El concert consisteix en un homenatge a les grans cançons de l’ano-
menada dècada prodigiosa dels vuitanta en versió lírica, tant de l’àmbit 
de la música pop, amb grups com Queen, Spandau Ballet, Whitney 
Houston i The Police, com de l’àmbit dels grans musicals britànics o 
americans escrits durant aquest període, com ‘El fantasma de l’òpe-
ra’, ‘Els Miserables’ i ‘Miss Saigon’, entre d’altres. Tres cantants lírics 
–el tenor Sergi Giménez-Carreras, la mezzosoprano Marta Valero (a la 
fotografi a) i la soprano Mireia Dolç– versionaran els coneguts temes 
acompanyats d’una orquestra de set músics i de tres coristes | LG

> ‘Classic 80’s Hits’ assajarà al Teatre Municipal
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Amàlia Jiménez (Màlaga, 1951) 
inaugura una exposició a la Casa 
de la Vila el 21 de juliol (19.30h). 
Veïna de Montcada centre, Jimé-
nez va treballar molts anys com 
a cuinera a l’escola El Turó –pri-
mer quan estava a Can Sant Joan 
i, després, al centre. Ha compagi-
nat la seva professió amb l’afi ció 
a les arts plàstiques, fent cursos 
a diferents escoles d’art. També 
ha impartit classes per a entitats 

i centres cívics com és el cas de 
l’Escola d’Adults de Can Sant 
Joan. La mostra està formada 
per teles a l’oli, acríl·lics sobre vi-
dre, treballs d’estampació sobre 
seda, transferències de fotogra-
fi es a cera i objectes decoratius 
de ceràmica. “Espero que la 
gent gaudeixi tant de les meves 
creacions  com jo he gaudit fent-
les, tot i acceptar que el concep-
te d’art és diferent per a cada 
persona”, ha dit l’autora.

CASA DE LA VILA

Amàlia Jiménez presenta 
la mostra ‘Sentiments’
L’exposició inclou pintures, escultures i objectes decoratius

Laura Grau | Redacció

Una de les obres que Amàlia Jiménez exposarà a la Casa de la Vila a partir del 21 de juliol
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‘Realisme contemporani’ és 
el títol de l’exposició que Pau 
Marinel·lo (Montcada i Reixac, 
1990) presentarà a l’Audito-
ri Municipal a partir del 8 de 
setembre. Llicenciat en Belles 
Arts, el jove montcadenc com-
bina el treball d’estudi amb la 
docència a la Barcelona Aca-
demy of Art, una institució que 
ensenya el llenguatge del realis-
me de les acadèmies del segle 
XIX. La seva obra es debat 
entre la tradició i la modernitat, 
amb predomini del realisme, 
que combina amb atributs abs-
tractes i sensibilitats expressio-
nistes. 

Llums i ombres. La majoria de les 
obres que exposarà són retrats i 
fi gures humanes a l’oli i alguns 
dibuixos de carbonet sobre pa-
per.  Marinel·lo treballa a par-
tir de grans taques que creen  
formes gestuals, enfrontades a 
grans àrees de silenci. L’equi-
libri entre la llum i l’ombra és 
una de les seves obsessions, en 
un intent de plasmar la dicoto-
mia entre el ying i el yang. 

Laura Grau | Redacció

Pau Marinel·lo aposta pel realisme 
contemporani a les seves obres
La mostra de l’artista local es podrà veure a l’Auditori a partir del 8 de setembre

‘Alter ego’ és un autoretrat de Pau Marinel·lo, que es podrà veure a l’exposició de l’Auditori

JG

L’Espai Kursaal acollirà fi ns al 
8 de setembre la mostra d’es-
cultures ‘Sensacions’ del mont-
cadenc Diego Invernón, format 
a l’Escola de Talla i Escultura 
de Luis Barbosa. L’exposició, 
està formada per una vintena 
d’obres fi guratives i abstractes, 
la majoria realitzades a partir de 
l’any 2001 i tallades amb fusta 
de diversos tipus i procedències,  
 com ara materials reciclats, 
potes de taula o tacs de billar. 
També formen part de la seva 
producció peces inspirades en 
obres d’artistes consagrats com 
Henry Moore, Pablo Picasso i 
Constantin Brancusi.

Parlaments.  L’acte inaugural va 
comptar amb l’assistència de 
la regidora de Cultura i Patri-
moni, Mónica Martínez (ICV-
EUiA-E), i Luis Barbosa, qui 
va presentar la mostra, desta-
cant la delicadesa de les peces, 
però alhora el seu aspecte mas-
sís i la sinuositat de les formes, 

i va animar Invernón “a seguir 
treballant en el seu ric món 
creatiu”. 
L’autor es va mostrar content 
amb la seva primera exposició 
a Montcada, a la qual va estar 
acompanyat per força amics i 
familiars, i va donar les gràcies 
al seu mestre “per ensenyar-
me la ruta de la fusta”. Tam-

bé va convidar els assistents a 
escriure les seves impressions 
sobre les obres en un llibre on 
recull les sensacions   del públic 
–d’aquí el títol de la mostra. 
Invernón ha exposat a d’altres 
municipis com Granollers –on 
resideix des del 2006–, Cano-
velles, La Roca, Vallromanes i 
Lliçà d’Amunt.

Sílvia Alquézar | Can Sant Joan

Diego Invernón exposa una vintena 
d’escultures en fusta al Kursaal
L’exalumne de Luis Barbosa recicla materials en algunes de les seves creacions

D’esquerra a dreta, els escultors Luis Barbosa i Diego Invernón i la regidora Mònica Martínez 
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El 10 de setembre la Casa de la 
Vila acollirà la inauguració de 
la mostra ‘Fuck You Voyeur’, de 
DS León, nom artístic de David 
Sánchez León, un jove creador 
de Girona que critica amb les 
seves escultures la societat de 
l’espectacle. La mostra està for-
mada per dues sèries d’escultu-
res policromades en acer recuit 
que, segons l’autor, “refl ecteixen 
d’una banda, la gent normal 
i corrent de diferent estatus 

social,  que s’exhibeix de for-
ma desinhibida i provocativa 
davant d’unes altres persones 
que, darrera de càmeres i pan-
talles, observen tot el que està 
passant”. Amb una formació 
industrial, DS León treballa di-
ferents materials com la fusta, 
el ferro o el fi lferro que modela 
amb diferents tècniques per ob-
tenir la forma desitjada. L’artista 
ha exposat les seves obres a dife-
rents galeries, tant a nivell nacio-
nal com internacional. 

L’artista gironí David 
Sánchez León critica la 
societat de l’espectacle
‘Fuck You Voyeur’ està formada per escultures en acer

Laura Grau | Redacció

David Sánchez, amb una de les escultures en acer cuit que integren ‘Fuck you Voyeur’
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La nova junta de l’AV de Terra 
Nostra, escollida el passat mes 
de maig, afronta amb il·lusió els 
preparatius de la seva primera 
festa major, que tindrà lloc els 
dies 4, 5, 6, 10, 11,12 i 13 de 
setembre. El nou president, Xa-
vier Brossa, ha destacat que el 
programa d’actes segueix la línia 
d’anteriors edicions “perquè en 
tan poc temps, no hem pogut 
pensar noves propostes”. Una 
de les poques novetats és la du-
athlon (atletisme i bicicleta) que 
organitzarà en col·laboració 
amb la Joventut Atlètica Mont-
cada (JAM) adreçada a infants 
de 5 a 12 anys, que s’han d’ins-
criure prèviament al correu avv.
terranostra@gmail.com. 

Canvis. L’única activitat que 
no es farà en relació a anys 
anteriors  és la matinal d’esports 
d’inèrcia i la baixada de carre-
tons per problemes d’agenda i 
manca d’espònsors dels orga-
nitzadors. Es mantenen la bi-

cicletada popular i la caminada 
nocturna amb El Cim. No hi 
faltaran cites clàssiques com la 
Nit Boja (el dia 4, a les 22h), la 
Festa del Fanalet, que arriba a 
la 74a edició, i el correfoc amb 
els Diables de Can Sant Joan (el 
5, a les 21h). 
La màster class de zumba, es-
trenada l’any passat amb gran 
èxit de públic, es tornarà a fer 
a la plaça del Poble (el 6, a les 

18.30h) i inclourà una sessió de 
body combat i de Bollywood.  
També està prevista l’actuació 
dels Castellers de Montcada i 
del Prat de Llobregat (el 5, a 
les 19h). El programa inclourà 
la festa del 15è aniversari del 
Centre Cívic L’Alzina, que tin-
drà lloc a la plaça del Poble el 
dia 10, amb activitats infantils, 
el sopar de germanor i ball amb 
Víctor Sanz.   

Laura Grau | Redacció

TERRA NOSTRA

La nova junta de l’AV afronta els 
preparatius de la seva primera festa
La baixada de carretons i els esports d’inèrcia se suspenen per falta d’espònsors
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Una de les sòcies més an-
tigues de l’AV Terra Nostra i 
també una de les fundadores 
del Grup de Dones de Terra 
Nostra, Loli Berenguel, va 
morir el 13 de juliol de for-
ma sobtada al Centre Cívic 
l’Alzina, a l’edat de 70 anys. 
La dona es trobava a l’equi-
pament municipal quan va 
partir una aturada cardiores-
piratòria, poc després de les 
16h i, malgrat els intents de 
reanimació, amb la interven-
ció fi ns i tot d’un helicòpter 
medicalitzat, no es va poder 
fer res per salvar-li la vida.
Tant l’AV com el Grup de 
Dones de Terra Nostra han 
expressat el seu condol a la 
família a través d’un comuni-
cat en què lamenten la seva 
pèrdua | PA

> Dol per la mort 
de Loli Berenguel, 
membre de l’AV

Gallecs celebra 
la seva festa 
major fi ns al 
25 de juliol
La plaça de l’Església de Gallecs 
serà l’escenari dels principals 
actes del programa, que va co-
mençar el 16 de juliol i clourà 
el 25. Destaquen el 7è Festival 
Botifarra a la crisi, amb la par-
ticipació dels grups Vàlius, Jo-
die Cash Fingers, Els Estofats i 
Los Modernos (el 17, 22h). Els 
Castellers de Rubí, Sant Feliu 
de Llobregat i Mollet protago-
nitzaran la Diada Castellera (el 
19, 12h). La jornada clourà amb 
una cantada d’havaneres amb el 
grup Veus de Mar (20h). 

Novetats. El dia 20 comença la I 
Setmana del Medi Sostenible de 
Gallecs, durant la qual hi haurà 
visites guiades per conèixer la 
fauna de l’entorn, la projecció de 
documentals sobre ecologia i el 
tastet de gastronomia feta amb 
productes ecològics. El dia 24 es 
farà la revetlla de Sant Jaume, 
que consistirà en un sopar i un 
ball amb acordions diatònics. El 
fi nal de festa, el 25, tindrà lloc a 
l’era de Can Carol, amb un con-
curs de truites i una sessió de 
ball amb punxadiscos | LG

La màster class de zumba va ser una de les novetats de la festa major de l’any passat
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A partir del 14 de setembre 
s’obriran les inscripcions als 
cursos i tallers que organitza 
l’Ajuntament de Montcada i 
Reixac a diferents equipaments 
municipals i centres cívics. En 
l’àmbit de la formació teatral, 
destaquen dues novetats: un 
curs d’iniciació al teatre adreçat 
a adolescents (11-14 anys) i un 
altre de titelles, en el qual els 
nens inventaran una història, 
crearan els personatges i faran 
la representació com a fi nal de 
curs (6-10 anys). Les dues acti-
vitats es faran a la Casa de la 
Vila. En l’àmbit de la formació 
musical, la novetat és  un curs 
per aprendre a tocar el saxòfon, 
que es farà al Kursaal. 

Difusió. El llibret amb l’oferta de 
cursos i tallers es publicarà al 
setembre. Hi haurà descomptes 
per als jubilats i les persones en 
situació d’atur i preus especials 
per matricular-se a més d’una 
activitat. 

Laura Grau | Redacció

TEMPORADA 2015-16

Destaquen com a novetats un taller de titelles per a infants i un curs de saxòfon 

L’Espingari va fer un bon paper 
a la 49a Cantada de Calella, que 
es va celebrar el 4 de juliol, amb 
la participació de tres grups més: 
Arjau, Neus Mar i Port Bo. Una 
de les cinc peces que va interpre-
tar el conjunt montcadenc va ser 
‘Sons de mar’, composada per 
Pere Ferrer –compositor i acordio-
nista– i la poetessa Elisa Riera;  
Al fi nal, tots els grups van pujar 
a l’escenari per interpretar plegats 

les havaneres ‘La bella Lola’ i ‘El 
meu avi’, dirigits pel mestre Josep 
Bastons. Segons Ferrer, “tant el 
públic com la crítica, va desta-
car el bon nivell d’interpretació 
i l’encert del repertori”. Del 17 al 
20 de setembre, L’Espingari viat-
jarà a la ciutat italiana de Verona 
per participar al Festival Tocati. 
El grup ha estrenat la seva web 
www.lespingari.cat, on penjarà foto-
grafi es de les actuacions, l’agenda 
de concerts i altres informacions.

HAVANERES

Èxit de L’Espingari a la 
49a cantada de Calella
El grup participarà al Festival Tocati de Verona al setembre

Laura Grau | Redacció

Pere Ferrer, Joan Perarnau i Ricard Perarnau, durant l’actuació de Calella de Palafrugell

La Casa de les Aigües va ser l’escenari el 4 de juliol de ‘Pleniluni 
de cera’, l’espectacle de fi nal de curs dels alumnes del Taller de 
Teatre, dirigit pel professor de l’Aula de Teatre, Climent Sensada, i 
basat en un text de Joan Manuel Gisbert. L’obra, poblada de per-
sonalitats complexes i envoltada d’una aura de misteri, va servir als 
alumnes per aprofundir en la creació dels personatges i la relació 
entre ells, i per treballar en un espai no convencional, en penombra 
i a tocar del públic, que havia de seguir els actors per diferents des-
pendències del complex modernista il·luminades amb espelmes. 
L’espectacle es tornarà a representar en la propera edició de la 
mostra de teatre de grups locals Montcada a Escena que tindrà lloc 
a la tardor | LG

> La Casa de les Aigües acull l’obra         
del Taller de Teatre, ‘Pleniluni de cera’
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El 14 de setembre s’obre el període 
d’inscripció per a la nova oferta
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El jugador espanyol d’origen 
argentí Gabriel del Río (CA 
Sestao) ha estat el guanyador 
de la 23a edició de l’Open In-
ternacional Ciutat de Montca-
da que va organitzar la Unió 
Escacs Montcada entre el 25 
de juny i el 3 de juliol a l’Espai 
Cultural Kursaal. El torneig es 
va decidir a l’última jornada 
quan Del Río, qui ja era líder, 
va fer taules amb l’armeni Ka-
ren Grigoryan, número u del 
rànquing inicial. El nou campió 
va repetir la victòria que ja va 
aconseguir al 2011 gràcies als  
7,5 punts que va acumular des-
prés de 9 rondes, acabant per 
davant del català Marc Narciso 
(Escola d’Escacs de Barcelona) 
i del polonès Jacek Stopa. Nas-
cut a l’Argentina fa 39 anys, el 
guanyador de la 23a edició de 
l’Open Ciutat de Montcada 
viu a Espanya des que tenia 12 
i és membre del Club Ajedrez 
Sestao, tot i que resideix a Ma-
drid. “Aquest Open sempre és 
molt fort perquè hi ha molt 
nivell. La meva darrera par-
ticipació, al 2012, va ser un 
desastre perquè vaig jugar 
molt malament i no tenia 
ganes de tornar. En aquesta 
edició m’ha anat tot sobre 
rodes i m’he reconcilitat amb 
el torneig”, ha comentat Del 
Río, qui ocupa el número 20 

del rànquing estatal i que va ser 
subcampió d’Espanya a la ca-
tegoria absoluta als anys 2003 
i 2006.
Al grup B, el guanyador fi nal 
va ser el català David Vigo (CE 
Catalunya) amb 7,5 punts. El 
segon i el tercer classifi cats van 
ser Guillem Mut (Espiga de Les 
Corts) i Gerardo Palacios (Sant 
Feliu CEUC). Tot i la reducció 
de participants al grup B, el pre-
sident de l’UE Montcada, Artu-
ro Vidarte, es felicita pel “nivell 
de competitivitat i igualtat” 
que s’ha vist en un torneig que 
va permetre que dos escaquis-
tes, el francès Sevan Buscara i el 
nord-americà Steve Gurevich, 
obtinguessin les normes de 
Mestre Internacional. Un cop 
acabat el torneig, Vidarte tam-
bé va expressar el seu desig que 
amb el canvi del govern muni-
cipal, pugui millorar el diàleg 
entre l’entitat i l’Ajuntament.

Clausura. La jornada de clausu-
ra de l’Open es va celebrar el 
3 de juliol i va comptar amb 
la presència dels responsables 
de l’empresa Lafarge, patroci-
nadora principal del torneig, i 
l’alcaldessa Laura Campos, qui 
va agrair la feina feta per l’UE 
Montcada i va destacar els be-
nefi cis dels escacs des del punt 
de vista del desenvolupament 
personal.

Rafa Jiménez | Can Sant Joan
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L’escaquista espanyol d’origen argentí, campió al 2011, va repetir victòria a la 23a edició disputada entre el 25 de juny i el 3 de juliol

ESCACS

Gabriel del Río guanya per segona vegada 
l’Open Internacional Ciutat de Montcada

PÀG. 22

FUTBOL
L’UE Sant Joan-Atlètic tanca la plantilla 
amb sis fi txatges. Entre ells, Carlos 
Mellado, ex del Cerdanyola i el Ripollet

2a 

a 

t

Autoritats, patrocinadors i membres de la Unió Escacs Montcada, amb el tres primers classifi cats del grup A durant la jornada de clausura de l’Open

Gabriel del Río, vestit de blau a l’esquerra de la imatge, durant la primera jornada del torneig David Vigo va ser el guanyador del grup B
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L’alcaldessa Laura Campos i el regidor d’Esports, Salvador Serratosa, amb els fi nalistes a millor esportista masculí: Pau Egeda, Carlos Cera i Aitor Martí

El Teatre Municipal es va omplir 
el 2 de juliol amb una nodrida re-
presentació de l’esport montcadenc 
que va assistir a l’entrega dels Pre-
mis Esportius 2015 que va organit-
zar l’Institut Municipal d’Esports 
i Lleure amb la col·laboració de 

Montcada Comunicació. Marina 
Castro i Aitor Martín van ser els 
grans triomfados d’una nit que va 
reconèixer la tasca d’altres esportis-
tes que han brillat durant l’última 
temporada. L’emoció en el record 
als que ja no hi són i la diversió 
també van ser protagonistes.

Reconeixements, 
diversió i emoció en 
una gala per al record
L’IME va lliurar el 2 de juliol els seus guardons anuals 

Rafa Jiménez | Redacció

Tots els guanyadors dels Premis Esportius 2015 de l’IME, tant a nivell individual com en representació dels seus clubs, van pujar a l’escenari després de fi nalitzar la cerimònia d’entrega de guardons per fer-se una fotografi a de família

Iker González, al costat de la presidenta de l’Àrea Social, Ana Ballesta

L’escola de ball Eva Nieto Dansa va ser guardonada com a millor entitatLa nedadora Marina Castro va rebre el premi a la millor esportista femenina de la temporada

Vicente Álamo va rebre la distinció del jurat Francisco Hoyo, amb l’edil Jéssica Segovia Guillem Ruiz va recordar el seu avi, ‘Candi’

Jesus Hernández, amb el regidor Jordi Sánchez Jéssica Segovia abraça Jordi Álvarez (UB MIR). recordant Maribel Castillo Carlos Ruiz va parlar del seu pare, Manuel

Jaume Puig (CH La Salle) va ser considerat l’entrenador més destacat

Un grup d’actors va posar el toc d’humor Javier Vázquez, amb el regidor Sergi Martín

PREMIS ESPORTIUS 2015
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La Unió Esportiva Sant Joan-
Atlètic i el Cerdanyola del Vallès 
FC han signat un acord de col-
laboració que determina que el 
club de Can Sant Joan es conver-
teix en fi lial de l’equip cerdanyo-
lenc. El conveni, que ja té el vis-
tiplau de la Federació Espanyola 
de Futbol, permetrà que la Unió
tingui l’opció de reforçar-se du-
rant la temporada amb jugadors 
sots-23 que provinguin del club 
veí que juga a Tercera Divisió. 
L’acord signat és estrictament a 
nivell esportiu ja que les dues en-
titats mantindran la seva autono-
mia. “És un conveni positiu per 
a ambdues parts. El Cerdanyo-
la FC té controlats nois que, en 
època de juvenil, han jugat en 
categoria nacional. Conèixer 
la Segona Catalana els pot ser-
vir per continuar formant-se i 
nosaltres ens podrem reforçar 
amb futbolistes de nivell”, ha 
comentat el president de l’UE 
Sant Joan, José González, qui vol 
deixar clar que aquest acord no 
trenca la vinculació signada l’any 
passat amb l’UD Santa María i 
l’EF Montcada. 

De moment, el tècnic José Ma-
nuel Martín ‘Pinti’ ha planifi cat 
el seu equip per a la propera 
temporada sense tenir en compte
aquest acord de fi liació. “El Cer-
danyola FC té jugadors molt 
interessants, però nosaltres 
hem fet la nostra plantilla. 
Comptem amb el que tenim 
i ja es veurà el que pot pas-
sar d’aquí a uns mesos”, ha 
dit ‘Pinti’, qui el 3 de juliol va 
participar en l’acte de presenta-

ció de cinc fi txatges que es va 
fer a l’estadi de Can Sant Joan. 
Les noves incorporacions són 
el porter Carlos Mampel (Ripo-
llet), els defenses Dani Moreno 
(Canyelles) i Carlos Castañeda 
(Guineueta), els migcampista 
Jonathan Paredes (Guineueta) i 
el davanter Carlos Mellado (Ri-
pollet). A última hora, també es 
va anunciar la contractació de 
Tomás García (Besòs Barón de 
Viver), qui substituirà Esteban 

Rubio. “Aquests fi txatges ens 
aporten encara més qualitat i, 
sobretot, veterania”, ha dit ‘Pin-
ti’. L’equip començarà la pretem-
porada el 17 d’agost. 

Junta directiva. Atenent les de-
mandes del tècnic per renovar, la 
junta directiva s’ha ampliat amb 
tres incorporacions que ajuda-
ran en el dia a dia del club. Es 
tracta de Juan Pérez, Dani Sosa i 
l’exjugador Ezequiel Mora. 

Rafa Jiménez | Can Sant Joan 

A nivell esportiu, l’equip que dirigeix ‘Pinti’ ha tancat la plantilla amb la incorporació de sis nous jugadors

FUTBOL

L’UE Sant Joan-Atlètic signa un acord 
per ser el fi lial del Cerdanyola FC

Antonio Hernández, qui va ser 
president de l’UE Sant Joan-
Atlètic a principis de la dècada 
dels 90, va morir el 9 de juliol 
als 69 anys després d’una llar-
ga malaltia. Juntament amb al-
tres expresidents, Hernández 
va rebre un homenatge a l’esta-
di municipal de Can Sant Joan 
al maig de 2013 amb motiu 
del 25è aniversari de la Unió 
Esportiva Sant Joan-Atlètic, 
que va expressar públicament 
el seu condol a la família. La 
cerimònia d’acomiadament es 
va fer l’11 de juliol al tanatori 
de Collserola | RJ 

Dol per la mort 
de l’expresident 
Antonio 
Hernández

Antonio Hernández va ser homenatjat al 2013
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Cinc dels nous fi txatges de l’UE Sant Joan-Atlètic amb el cos tècnic i la junta directiva ampliada durant la presentació que es va fer el 3 de juliol 

R
AF

A 
JI

M
ÉN

EZ

Rubén Serrano, del Club Shi-
Kan, s’ha proclamat doble cam-
pió d’Espanya de karate, a ni-
vell individual i fent equip amb 
el Club Natació Barcelona, a la 
disciplina Shobu Ippon durant 
el 27è Campionat Nacional de 
Karate Shotokan que es va dis-
putar l’11 de juliol a Chiclana 
(Cadis). Gràcies a aquest resul-
tat, Serrano s’ha classifi cat per 
al Campionat d’Europa que es 
disputarà a Polònia a l’octubre 
i per al Mundial que es farà a 
Londres al desembre | RJ 

Va guanyar a nivell individual i per equips amb el CN Barcelona

KARATE

Rubén Serrano, doble 
campió d’Espanya

Rubén Serrano, amb un dels seus tècnics

Isidoro Aparicio marxarà l’1 
d’agost a l’Iran per intentar pujar 
el Damavand, el volcà més alt 
d’Àsia (5.670 metres). El mont-
cadenc, soci del CEAV, anirà 
acompanyat per Ulpan Rinat, 
escaladora de Kazakhstan que 
viu a Barcelona. Les baixes tem-
peratures, que poden arribar a 
-20C, la neu, el gel i el mal d’alça-
da són algunes de les difi cultats 
que haurà de superar Aparicio, 
qui comptarà, per tercera expe-
dició consecutiva, amb el patro-
cini de l’empresa Lafarge | RJ 

Situat a l’Iran, és el volcà més alt d’Àsia amb 5.670 metres

MUNTANYISME

Isidoro Aparicio intentarà 
pujar el Damavand

Isidoro Aparicio prepara una nova aventura
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TAMBÉ ha estat 
NOTÍCIA...
CD Montcada i UE Sant Joan-
Atlètic jugaran al grup 2n de 
Segona Catalana. La lliga co-
mençarà el 6 de setembre i els 
derbis es disputaran el 15 de 
novembre i el 17 d’abril –el de 
la primera volta serà a l’estadi 
de Can Sant Joan.

El Broncesval Montcada ha 
tancat la seva plantilla per a 
la propera temporada amb el 
fi txatge de Freddy, jugador de 
26 anys que ocupa la posi-
ció d’ala. Finalment, el porter 
Isaac Fernández no seguirà al 
club i marxa al Castelldefels.

Més informació a 
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> Inscripcions per als tallers esportius de l’IME
A partir de l’1 de setembre, es podran fer les inscripcions per als tallers 
i cursos esportius que organitza l’IME. L’Ajuntament ha editat uns fulle-
tons amb informació sobre preus, horaris i espais on es desenvoluparan 
aquestes activitats que començaran a partir del 14 de setembre | RJ

Enric Dalmau, de la JAM, va 
guanyar a la categoria màster la 
cursa Bagà-Berga Trail Nit que 
es va disputar el 4 i el 5 de juliol 
i que forma part de la Copa Ca-
talana de Curses de Resistència 
de Muntanya. Ernesto Romero 
(Nutrisport-Maes) va abandonar 
per un tall de digestió.

Non Stop Madrid-Lisboa. Ernesto 
Romero participarà en aquesta 
prova de mountain bike que es 
disputarà entre el 25 i 27 de se-
tembre. Formarà part de l’equip 

Nop System Team Race ‘Ni Una 
Más’ amb Daniel Sánchez, Toni 
Sánchez i Jordi Adell | RJ 

ATLETISME DE MUNTANYA

Cara i creu per a Enric 
Dalmau i Ernesto Romero

Marina Castro s’ha tornat a 
proclamar campiona d’Espanya 
júnior als 800 metres lliures 
després de guanyar la cursa 
que es va disputar el 9 de juliol
al Campionat d’Espanya Abso-
lut i Júnior celebrat a Barcelona. 
Marina, nedadora de 16 anys 
del CN Sabadell, va fer el millor 
temps amb 8:59.24.
La montcadenca també va acon-
seguir la medalla de plata a la 
prova dels 400 metres lliures amb 
un temps de 4:23.97 i va nedar 
les fi nals dels 200 metres lliures 
i dels 400 metres estils, acabant 
a la vuitena i a la novena posició 
respectivament. Castro va ser 
quarta a la prova dels 4x200 

metres amb el seu equip del CN 
Sabadell. 

Propers reptes. Marina  Castro 
afrontarà entre el 22 i el 24 de 

juliol a Mataró el Campionat de 
Catalunya Absolut i Júnior com a 
preparació per al Mundial Júnior 
que es disputarà entre el 25 i el 
30 d’agost a Singapur. 

NATACIÓ

Marina Castro es proclama campiona 
d’Espanya júnior als 800 metres lliures
La nedadora del CN Sabadell, de 16 anys, revalida el títol i obté la plata en els 400 

Marina Castro, en plena cursa, al Campionat d’Espanya Absolut i Júnior disputat a Barcelona
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Rafa Jiménez | Redacció

Una setantena de nedadors es van inscriure al campionat

Bona participació al 
el Vila de Montcada

Una setantena de nedadors 
van participar el 9 de juliol 
al 26è Campionat de Natació 
Vila de Montcada que va orga-
nitzar l’IME a la piscina d’estiu 
de la Zona Esportiva Centre. 
La competició va començar 
amb les proves individuals de 

diferents categories, des de 
prebenjamí fi ns a veterans. 
Abans de les curses de relleus, 
es va poder veure una petita 
exhibició per part d’un grup 
de nens i nenes que fan natació 
als Casals Esportius d’Estiu de 
l’IME | RJ 

Primera cursa amb nedadors prebenjamins que va obrir la competició al Vila de Montcada 

Un total de 20.125 metres van 
ser nedats per 38 persones el 12 
de juliol durant la celebració a 
Montcada Aqua de la 22a edició 
del ‘Mulla’t’ per l’esclerosi múlti-
ple. 107 persones es van llençar 
de forma simultània a la piscina i 
es van recollir 656 euros, 200 en 
donatius i 456 amb la venda de 
material promocional | RJ 

Montcada neda 
20.125 metres 
en el ‘Mulla’t’  El govern estudia la situació de la piscina

Un grup de ciutadans ha  iniciat
una campanya a la plataforma 
change.org per demanar millores a 
la piscina d’estiu del carrer Bona-
vista. La petició, que al tancament 
d’aquesta edició havia recollit 240 
signatures, demana una reduc-
ció de les tarifes, una millora de 
la seguretat i que s’adapti per a 
tots els públics. Davant d’aquesta 
petició popular, el nou govern mu-

nicipal s’ha compromès a estudiar
la situació actual per valorar pos-
sibles propostes de millora. D’altra 
banda, i arrel d’alguns actes incí-
vics que s’han viscut últimament 
a la piscina d’estiu, l’Ajuntament 
s’ha reunit amb els usuaris que 
han provocat aquestes situacions i 
ha anunciat que, en cas de reinci-
dència, estudiarà les mesures que 
es poden arribar a aplicar | RJ

L’alcaldessa Laura Campos i els regidors Ana Ballesta i Salvador Serratosa van participar en el salt

Sebastià Serrat i Eugenio Díaz van rebre una distinció

El CH La Salle reparteix els 
seus premis de temporada

El CH La Salle va fer el 4 de juliol
al restaurant Can Piqué el sopar 
de fi  temporada que va servir per 
reconèixer la tasca d’equips i per-
sones vinculades al club. Tots els 
conjunts van rebre el premi ta-
ronja mentre que els dos sèniors
A es van emportar el llimona 

–aquests dos equips també van 
ser reconeguts pel seu rendi-
ment. Sebastià Serrat va rebre 
la insígnia del club mentre que 
Eugenio Díaz va obtenir un re-
coneixement especial. D’altra 
banda, Josep Maresma és el nou 
director esportiu de l’entitat | RJ  

L’alcaldessa Laura Campos i el regidor d’Esports, Salvador Serratosa, van assistir al sopar
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Enric Dalmau i Ernesto Romero, a Bagà
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Dalmau va guanyar la Bagà-Berga a la categoria màster Eva Nieto i Carles Cirera (Team 
Dynamik) van ser segons en 
sènior I llatí a la prova del cir-
cuit de la World Dance Sport 
Federation que es va disputar 
entre el 3 i el 5 de juliol a Düs-
seldorf (Alemanya). Xavier
Otamendi i Lourdes Domínguez, 
alumnes de l’escola Eva Nieto, 
van guanyar a la sènior II | RJ 

Nieto i Cirera, 
segons a 
Düsseldorf

BALL ESPORTIU

Carles Cirera i Eva Nieto, a Düsseldorf
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Jonàs del Rio
Dèria castellera. La tradició castellera sempre li havia cridat l’atenció i no es perdia cap diada a 
la televisió, però no va ser fi ns que va veure un cartell a l’Abi –a fi nal del 2013-, que va decidir for-
mar part d’una colla. La seva idea inicial era aprendre a tocar la gralla, però algú li va dir que tenia 
cos per fer de segon –el pis que suporta directament la pinya. Ho va provar i, des d’aleshores, ja no 
s’imagina la vida sense els castells. En poc més d’un any, ha esdevingut el cap de colla i ha perdut 
20 quilos sense seguir cap dieta, només fent castells. Amb 29 anys d’edat i instal·lador elèctric de 
professió, ha trobat en el fet casteller una escola de vida, on la companyonia i el respecte a l’altre 
són els principals pilars. El seu repte, a partir del setembre, serà consolidar els castells de sis de 
gamma alta, després d’haver-ne fet 17 aquesta temporada.

‘Fer castells t’ensenya 
lliçons sobre la vida’

Com s’arriba a ser cap de colla?
Mai vaig voler ser-ne, perquè és 
una gran responsabilitat i suposa 
molts maldecaps, encara que 
també moltes alegries. Va ser la 
resta de la colla la que em va triar 
a mi en una assemblea i ara me’n 
sento molt orgullós.
Quina formació s’ha de seguir?
Cada setmana assisteixo als assajos 
dels nostres padrins, les colles de 
Badalona i Sabadell, per aprendre 
més técnica, perquè tot i que hi ha 
una base comuna amb més de 200 
anys d’història, cada colla adequa 
la seva forma de treballar a les 
característiques físiques dels seus 
membres. Afortunadament no hi 
ha secretisme entre colles, la gent 
comparteix els seus coneixements.
Quina és la seva funció?
El cap de colla no actua sol, sinó 
que coordina un grup de persones 
per garantir l’èxit i la seguretat del 
castell. En diem la comissió técnica, 

de la qual formen part, el cap de 
pinyes, de troncs, de canalla, de 
pilars i d’agulles. En la construcció 
dels castells hi ha una part física, 
però sobretot mental, necessites 
molta concentració. Si no tens el 
dia, millor no intentar-ho. Força, 
equilibri, valor i seny  resumeixen 
la fi losofi a dels castells, però també 
són aplicables a la vida de cadascú. 
Jo sempre dic que fer  castells 
t’ensenya lliçons sobre la vida. 
Per què ho creus així?
Perquè entres en relació amb 
gent de totes les edats, ideologies 
i condicions i, siguin quines siguin 
les diferències, tothom ha de 
treballar amb un mateix objectiu, 
ningú és més que l’altre. Igual que 
la vida, fer castells demana molta 
constància en el treball i capacitat 
de patiment. El resultat pot ser 
una recompensa, si surt bé, o una 
decepció, si no s’aconsegueix.
Quines són les característiques 

que destacaries de la colla local?
Vull destacar que és una de les 
poques de Catalunya on hi ha més 
dones que homes.  Hem de pensar 
que la incorporació de la dona a 
les colles, relativament recent, ha 
permès evolucionar els castells en 
alçada, en ser més lleugeres que 
els homes. A la nostra colla són les 

noies les que fan de crossa –una 
de les posicions més sacrifi cades 
dintre de la pinya. No se les veu, 
però sempre hi són. Em trec el 
barret perquè és una posició poc 
lluïda, però imprescindible.
Sou prou persones a la colla?
Actualment tenim 160 socis, 

però la mitjana de persones que 
participen a les actuacions és de 
60, xifra una mica justa per poder 
plantejar determinats castells. Ens 
cal més gent per fer la pinya, que 
és com els fonaments d’una casa. 
Suporta el pes del castell i amorteix 
les caigudes. 
Costa trobar canalla?
Tenim una canalla molt bona, 
però creix i cal anar renovant-la 
Normalment els infants no tenen 
por i sempre volen pujar, com més 
amunt millor. Amb ells treballem la 
confi ança en si mateixos i en els 
seus companys, l’autocontrol i la 
motivació. Alhora, la canalla ens 
ensenya moltes coses als grans. 
Ells són un bon indicador de l’estat 
d’ànim de la colla o de la fortalesa 
o debilitat del castell. 
Quins plans de futur teniu?
Actualment assagem al gimnàs 
i al pati del Mitja Costa. Fins ara 
hi hem estat molt bé, però aviat 

haurem de buscar un nou local 
perquè la colla evoluciona. També 
necessitem una xarxa per poder fer 
castells als assajos quan falta gent a 
la pinya i un terra atenuant. I, per 
suposat, ens cal més gent per seguir 
creixent, perquè el gran patrimoni 
d’una colla són les persones.
Quins són els propers reptes?
Aquesta temporada hem assolit la 
gamma alta de castells de sis. A partir 
del setembre intentarem consolidar 
els anomenats castells compostos 
que són els que estan formats 
per dos o més castells simples. 
A fi nal d’any, la Coordinadora de 
Colles Castelleres de Catalunya ens 
avaluarà i, si tot va bé, passarem 
de ser colla en formació a colla de 
ple dret. Aquest reconeixement 
no només valora la tècnica, sinó la 
consolidació com a entitat cultural, 
amb una massa social al darrera i 
el suport de l’administració. Serà un 
nou pas endavant.

“El gran patrimoni 
d’una colla castellera 
són les persones que 
en formen part”

Cap de colla dels Castellers de Montcada i Reixac

A títol personal
LAURA GRAU

ÒS
CA

R 
BA

RC
ON

S



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /All
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (Coated FOGRA27 \050ISO 12647-2:2004\051)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Warning
  /CompatibilityLevel 1.3
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /LeaveColorUnchanged
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize false
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness false
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments false
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages false
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 200
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.00000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.40
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages false
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 200
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.00000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.40
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages false
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 240
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.00000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile (Euroscale Coated v2)
  /PDFXOutputConditionIdentifier (FOGRA1)
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName (http://www.color.org)
  /PDFXTrapped /False

  /CreateJDFFile false
  /Description <<
    /ESP <>
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /BleedOffset [
        0
        0
        0
        0
      ]
      /ConvertColors /NoConversion
      /DestinationProfileName (Euroscale Coated v2)
      /DestinationProfileSelector /UseName
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /ClipComplexRegions false
        /ConvertStrokesToOutlines true
        /ConvertTextToOutlines false
        /GradientResolution 144
        /LineArtTextResolution 288
        /PresetName <FEFF005B00420061006A00610020007200650073006F006C00750063006900F3006E005D>
        /PresetSelector /LowResolution
        /RasterVectorBalance 0.750000
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MarksOffset 6
      /MarksWeight 0.250000
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /UseName
      /PageMarksFile /RomanDefault
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
    <<
      /AllowImageBreaks true
      /AllowTableBreaks true
      /ExpandPage false
      /HonorBaseURL true
      /HonorRolloverEffect false
      /IgnoreHTMLPageBreaks false
      /IncludeHeaderFooter false
      /MarginOffset [
        0
        0
        0
        0
      ]
      /MetadataAuthor ()
      /MetadataKeywords ()
      /MetadataSubject ()
      /MetadataTitle ()
      /MetricPageSize [
        0
        0
      ]
      /MetricUnit /inch
      /MobileCompatible 0
      /Namespace [
        (Adobe)
        (GoLive)
        (8.0)
      ]
      /OpenZoomToHTMLFontSize false
      /PageOrientation /Portrait
      /RemoveBackground false
      /ShrinkContent true
      /TreatColorsAs /MainMonitorColors
      /UseEmbeddedProfiles false
      /UseHTMLTitleAsMetadata true
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


